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Glasilo skupščine občine in delovnih organizacij
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Ocenjevanje poslovanja v delovnih kolektivih
Predsedstvo občinskega sveta sindikata Mozirje je skupaj z 

občinskim komitejem ZKS opravilo na temelju ustreznih analiz 
oceno poteka obravnave zaključnih računov delovnih kolektivov v 
občini Moziije. Poročilo o tem je bilo dokaj kritično in je 
vsebovalo obe strani ugotovitev, tako dobro, kot slabo. Bilo je 

' poleg tega še konkretno ter pokazalo na nekatere organizacije 
združenega dela, ki so zastavljeno nalogo nezadovoljivo opravile, pa 
seveda tudi tiste s področja negospodarstva, ki so ravnale podobno. 
Iz obsežnega gradiva objavljamo najbistvenejše ugotovitve.

Rok za predložitev poročila 
individualnih poslovodnih orga
nov v obravnavo delavcem po 
sindikalnih skupinah oz. delov
nih skupinah je bil 5. 2. 1979. 
Ugotavljamo, da je bilo večino
ma poročil do tega roka tudi 
dostavljeno delavcem. Po en iz
vod teh poročil pa so dostavili 
tudi občinskemu svetu zveze 
sindikatov. Nekateri pa so ta 
rok tudi zamudili za 10-15 dni 
(Osnovna šola Gornji grad,

Šoli bosta
Predsednik gradbenega odbo

ra za gradnjo objektov iz sred
stev zbranih z referendumom 
Hinko Čop je v razgovoru z 
urednikom SN odgovarjal na 
vprašanja gradnje šolskega po
slopja v Šmihelu in takšnega na 
Lepi njivi. Povedal je, da je na 
zadnjih seji tega odbora bilo 
poročano, kako daleč so pripra
ve za gradnjo obeh šolskih po
slopij in kdaj smemo pričakova
ti njihovo dograditev. Za po
slopje v Šmihelu, ki bo podkle
teno, je že sklenjena pogodba z 
izvajalci. Pričakovati je torej, da 
bo šola pričela s poukom v novi 
zgradbi že letos v jeseni. Tako 
pa se bo tudi pričela gradnja 
šolskega poslopja na Lepi njivi 
že letos, vendar se namerava 
tam na predlog strokovnjakov 
postaviti poslopje, ki ne bo 
podkleteno. Oba objekta bosta 
montažne izvedbe in bosta pri
rejena večnamenski uporabi.

Tako pričakujemo, da bosta 
rešena dva žgoča problema v 
občini. Posebno težko stanje je 
v Šmihelu, kjer opravlja tamoš
nja učiteljica pouk v neznosnih 
prostorskih razmerah.

Gozdarstvo Gornji grad, Osnov
na šola Ljubno).

V celotni občini so bila iz
delana poročila v naslednjih 
skupinah:
-  v 20 TOZD in DO na pod

ročju gospodarstva
-  v 5 DO na področju družbe

nih dejavnosti
-  v 2 dislociranih obratih
-  v 2 DO, v kateri sestavi so 

TOZD.
Ko jih po končani akciji ana

liziramo ugotavljamo, da so bila 
v večini primerov poročila se
stavljena po navodilih SDK in 
na podlagi „Pripomočka za se
stavo poročil o uspešnost- 
gospodaijenja“ , ki ga je izdelal 
RS ZSS. Naša ocena je, da je 
bilo 23 poročil napravljenih do
kaj dobro, da so bila ta poročila 
dobra osnova za razpravo delav
cev, da pa je 6 poročil slabših. 
Pri tem moramo poudariti, da 
so v posameznih sredinah indi
vidualni poslovodni organi že 
do 5. II. 1979 razpolagali z 
dokaj točnimi računovodskimi 
podatki, drugje pa so jih ocenje
vali, kar kaže tudi na uspešnost 
oz. neuspešnost oz. dobro orga
niziranje določenih strokovnih 
služb. Poročila so zajela vsa 
pomembna ̂ področja gospodar
jenja in tudi zadostila 140. čl. 
ZZZD, ko govori o osnovnih 
kazalcih gospodarjenja, ki jih je 
individualni poslovodni organ 
dolžan posredovati delavcem.

Na področju družbenih de
javnosti, ki zajema 4 osnovne 
šole in DU Moziije, je bilo v 
poročilih kritično načeto pred
vsem vprašanje svobodne me
njave dela, nadalje je poudarek 
na varčevanju energije, goriva, 
racionalnejše obnašanje pri pre
hrani otrok, premalo izkorišča
nje učnih pripomočkov, stro

kovnih knjig, ki so na razpolago 
prosvetnim delavcem.

Ugotavljamo, da je povsod 
tam, kjer so bila poročila kvali
tetna, bila tudi razprava dobra, 
tako v družbenopolitičnih orga
nizacijah, sindikalnih skupinah, 
na zborih delavcev in delavskih 
svetih. Delavci so se pretežno 
strinjali, da je potrebno slabosti 
odpraviti v letu 1979.

Naj pa navedemo še nekaj 
pripomb in zahtev delavcev. 
Ene so se pojavile skoraj na 
vseh zborih delavcev, druge pa 
so specifične za posamezne sre
dine.

Pri dàavcih, ki delajo v pre
delavi lesa (2 TOZD in DO z 3 
TOZD) je glasna zahteva po 
večjih količinah lesne surovine. 
Dolžnost DPO in skupščine ob
čine bo, da zagotovijo medse
bojno samoupravno sporazume
vanje.

Skoraj povsod je zahteva de
lavcev po pravičnejši stimulativ- 
nejši delitvi osebnih dohodkov 
in večji odgovornosti strokov
nih delavcev za hitrejši razvoj.

Dalje večja skrb za življenj
ske pogoje delavcev, in to na 
delovnem mestu, izven tega pa 
zahteva po hitrejšem razreševa
nju stanovanjske problematike.

V TOZD VEGRAD -  Ostreš
je Ljubno so delavci ostro po-

Poročali smo o pripravah na 
gradnjo blagovnice trgovskega 
podjetja Savinja v Mozirju. Ta
krat nam je bilo zatrjevano, da 
je lokacija tega objekta zagotov
ljena. Vendar se je vse zatakni
lo. Znano je, da je bilo sklenje
no, da Emona iz Ljubljane gradi 
market v Mozirju, bil je položen 
že tudi temeljni kamen in s 
pripravami projekta se je priče
lo. Po tem je prišel predlog 
Savinje za gradnjo blagovnice 
na mestu, kjer stoji stara šola. 
IS SO Moziije je smatral, da 
prodajnih zmogljivosti ne gre 
podvajati, predvsem, ker je bilo 
dvomiti, da bi v tem primeru 
sploh prišlo do gradnje Emoni-

stavili uveljavljanje svobodne 
menjave dela med njimi in 
DSSS VEGRAD Velenje.

Pri opravljanju te pomembne 
akcije ocenjujemo, da so v veči
ni primerov 0 0  ZS in osnovne 
organizacije ZK pokazale poli
tično zrelost. Smatramo, da so 
tudi v večini primerov indivi
dualni poslovodni organi opra
vili svojo nalogo uspešno.

Iz zapisnikov je razvidno, da 
je bila udeležba v vseh sredinah, 
tako v sindikalnih skupinah ka
kor na zborih delavcev, zelo 
visoka, kar so prav gotovo veli
ko prispevale politične organi
zacije, pa tudi sredstva informi
ranja. Ocenjujemo, da je bila 
udeležba delavcev preko 80 
%-na.

Ne moremo pa biti povsem 
zadovoljni s smernicami za 
gospodarjenje v letu 1979, ki 
naj bi jih sprejeli DS. Iz zapisni
kov posameznih delavskih sve
tov se vidi, da so formalno 
sprejeli zaključni račun, niso pa 
sprejeli smernic za gospodarje
nje v letu 1979 in odpravljanje 
slabosti. Sprejeli so sicer ugoto
vitve individualnega poslovod
nega organa, dodati pa bi mora
li še svoja stališča delavcev. 
Zaradi tega bi morale 0 0  ZKS 
in 0 0  ZS zahtevati, da DS to 
napravijo tam, kjer še niso.

nega objekta. Delegati vseh zbo
rov SO Moziije so prigovor Sa
vinje na sklep, da se ne omogo
či njena gradnja, soglasno od
klonili, kar pomeni, da v tre
nutni situaciji Savinja ne more 
graditi svojega objekta v Mozir
ju. V razgovoru z načelnikom 
oddelka za gospodarstvo pri SO 
Moziije pa smo izvedeli, da 
Emona iz Ljubljane pripravlja 
glavni projekt prodajnega ob
jekta na določenem mestu v 
Mozirju. Imel naj bi okoli 3800 
m2 tlorisne površine ter nad
grajen prostor za restavracijo. 
Tej gradnji ni ničesar na poti in 
je torej pričakovati pričetek del 
v juniju ali juliju tega leta.

Blagovnica Savinja v Mozirju



Zam otana pota

Potreba
časa

V naši dolini ima edino Na
zarje industrijsko tradicijo. Saj 
vemo, da je tu, že daleč pred 
zadnjo vojno v okviru takrat
nega gozdnega obrata pričela 
obratovati industrijska žaga. Iz 
tega se je razvila ugledna lesna 
industrija, ki zaposluje večino 
delavcev naše doline, posebej, 
če ob tem upoštevamo tesno 
povezanost gozdne dejavnosti z 
lesnopredelovalno. Ob tem bi 
pričakovali, da ima takšen kraj, 
ki se zaradi doseljevanja ljudi 
hitro razvija, tudi vse spremlja
joče in nujne pogoje za življenje 
vse bolj zahtevnega delovnega 
človeka. Pa ni tako! Kraj s 
kulturnim in proletarskim izro
čilom nima možnosti normalne
ga kulturnega življenja. Res so 
nekoč zgradili kulturni dom. Ta 
je pozneje zaradi slabega gmot
nega položaja V kulturi postal 
upravno poslopje. Seveda pa ga 
je načel tudi zob časa in sploh 
ne ustreza današnjim potrebam. 
Krajevna skupnost je resno pri
stopila k pripravam za izgradnjo 
novega hrama kulture in delav
skega izobraževanja. Tuje treba 
poudariti, da je to redek pri
mer, ko se neka krajevna skup
nost odloči za podoben korak. 
Namreč, še vse preveč prevla
duje mnenje, da so te skupnosti 
namenjene le reševanjem komu
nalnih zadev nekega kraja. To
rej v primeru Nazarij so šli 
korak dalje, imenovali so grad
beni odbor za izgradnjo doma. 
Nedvomno bodo uspeli, saj je 
tudi po njihovem prizadevanju 
prišlo do gradnje vrtca v Nazar
jah. Potrebna pa bo širša pove
zava družbenopolitičnih, delov
nih in drugih organizacij v kraju 
in dolini. Gre vendarle za ob
jekt, ki ne bo služil le kraju, 
temveč bo imel veliko širši po- 
men. Gmotno vprašanje name
ravajo rešiti v sodelovanju ob
činske in republiške kulturne 
skupnosti, s sredstvi krajanov, 
oziroma občanov, krajevne 
skupnosti, delovnih organizacij 
ter ne nazadnje in solidarnostne 
akcije za prostovoljno delo vseh 
delovnih ljudi v dolini. Sindi
kati tesno sodelujejo in priča
kovati je razumevanje dejavni
kov na vseh ravneh. V glavnem 
je čutiti razumevanje in pod
poro! Načrte pripravlja Razvoj
ni center Celje, nameravajo pa 
zgraditi dvorano z okoli 220 
sedežev, posebej še večnamen
sko dvorano, prostore za dru
štva, krajevno skupnost, krajev

ni urad in pevsko sobo. Zago
tovljen bo tudi prostor za izo
braževalno dejavnost. Kot so
investitor nastopa Temeljna 
banka iz Velenja, ki bo uredila 
v domu poslovne prostore. Tudi 
banko Nazarje potrebuje ! Na
črtovani stroški bi znašali prek 
10 milijonov din, dela pa naj bi 
se pričela že letos. Načrtujejo, 
da bi dom odprl duri 1. maja
1980. Za napori uresničitve 
zahtevne naloge stoje vse silnice 
v kraju in v občini, zato je 
pričakovati, da bomo vendarle 
dobili v dolini zgradbo, ki bo 
spomenik enotnosti in solidar
nosti vseh občanov Gornje Sa
vinjske doline.

Drobne vesti
Združenje šoferjev in avto

mehanikov v Mozirju je pred 
časom imelo svoj letni občni 
zbor v Gornjem gradu.

Ustanovna skupščina Savinj
sko-šaleške gospodarske zborni
ce je bila 2. 3. t.l. v Velenju. O 
namenu in nalogah zbornice 
smo že poročali.

Posebno veselje so v Lučah 
pripravili starejšim občanom, ki 
so jih šolarji povabili v svojo 
sredino. Takšne pozornosti ne 
gre prezreti in priporočljivo je, 
da še kje sledijo dobremu zgle
du!

Delavska univerza v Mozirju 
nadaljuje z izobraževanjem de
legatov in kandidatov za spre
jem v ZK. V času, ko poroča
mo, poteka tovrstno izobraže
vanje v GLIN Nazarje in v 
Mozirju.

Pred dnevi je v televizijski 
oddaji o kulturi dejal znani 
slovenski kulturni delavec Bo
jan Štih, da bo le hitrejša grad
nja kulturnih domov zagotovo 
pripeljala do socializacije kul
ture. Človeku se ob takšnih in 
podobnih besedah poraja vrsta 
vprašanj. Vsa pa se strnejo v 
bistvo, kaj storimo vsi zato, da 
bi resnično pripomogli k hitrej
šemu napredku v tej smeri. 
Namreč pri gradnji kulturnih 
domov smo vse preveč počasni, 
tako počasni, da nas bo kaj 
lahko prehiteval čas. Ta pa gre 
svojo pot in seveda ne zastane 
takrat, ko bi to nam odgovarja
lo. Veliko poti vodi k uresničit
vi nekih nalog. Vendar, ali niso 
včasih te poti po naši zaslugi 
zamotane? Kar navajeni smo že 
prelagati bremena z rame na 
ramo, ob tem pa uspeh peša. 
Tako bi morda kdo razmišljal, 
ko opazuje gradnjo, oziroma 
posodobitev doma v Mozirju.
Kulturni delavci so želeli pohi
teti, saj je čas denar in denar 
čas! Tudi zadruga bi želela 
ustreči ter se izseliti iz prosto
rov, ki jih sedaj zaseda s skladi
šči. Bi rekli, volja je na obeh 
straneh prisotna. Zakaj torej 
stvar zadržujemo? V zadrugi so 
nam na to odgovorili z uteme
ljitvami, ki so razumljive, nam
reč, da nimajo ne zemljišča, niti 
ustrezne lokacije, kjer bi lahko 
gradili nadomestno skladišče. 
Lastnica zemljišča v Ljubiji, 
kjer bi želeli zidati, na odproda
jo potrebnega' kompleksa ne 
pristane, vsaj ne pod normal
nimi pogoji. Če bi njeni zahtevi

ugodili, bi stal m2 zemlje
122,50 din. To pa seveda ni 
mogoče plačati! Zadruga lahko 
ponudi le 35,00 din po m2. 

• Tako torej ni računati na prido
bitev zemljišča v Ljubiji, vsaj ne 
po mirni poti! Tudi velikost 
zemljišča (10 arov), bi omogo
čala le gradnjo manjšega skla
dišča, kar ne odgovarja. Več 
zemlje pa lastnica ne odstopi. 
Ekonomski interes sili zadrugo 
v to, da vendarle ostane s svojo 
trgovsko dejavnostjo v Mozirju 
in se ne preseli na Rečico, kjer 
ima centralna skladišča. Na pre
dlog predsednika IO kulturne 
skupnosti, Petra Sirka so se 
sestali vsi odgovorni skupaj s 
predstavniki zadruge pri pred
sedniku občine, da bi pospešili 
potek, oziroma, da bi našli spo
razumno izhod iz klopčiča, ki 
je nastal. Dogovorili so se, da 
zadruga zaprosi za izredno loka
cijo, ki jo je treba skupno z 
Razvojnim centrom iz Celja do
ločiti. Osebne zadolžitve bodo 
verjetno pripeljale do tega, da 
bo stvar stekla. Kaj so storili in 
koliko so bili posamezni zadol
ženi uspešni, pa bodo ugotavlja
li na sestanku v enakem sestavu 
prve dni meseca aprila.

Vsi, ki si želimo kulturnega 
razmaha v Mozirju upamo, da 
se bo našel izhod, ki bo -zago
tovil hitro usposobitev kultur
nega doma v Mozirju, kar po
meni, da bomo tudi v našem 
kraju deležni žlahtnejših kultur
nih doživetij, saj končno res ni 
mogoče, da bi vsakdo imel 
možnost iskanja teh, v oddalje
nih mestih naše ožje domovine.



Kako smo gospodarili v letu 1978
Vodstvo obrata gozdarske 

kooperacije Nazarje smatra za 
potrebno, da preko Savinjskih 
novic poizkuša v preprosti obli
ki seznaniti najširši krog koope
rantov o poslovanju v pretek
lem letu.

Spravilo lesa na Solčavskem
Organizacijsko je obrat 

gozdarske kooperacije (v na
daljevanju OGK) povezan v de
lovno organizacijo Gozdno 
gospodarstvo Nazarje. Poleg 
OGK Nazarje in Šoštanj sestav
ljajo GG še 3 TOZD gozdarstva 
družbenega sektorja, TOZD 
Transport in gradnje ter delov
na skupnost skupnih služb.

Pričujoči sestavek se omejuje 
le na poslovanju OGK Nazarje.

V nenehni borbi za višji stan
dard, za večjimi življenjskimi 
ugodnostmi, za „modernejšimi 
proizvodnimi procesi, zadeva 
človeštvo na manjše in večje 
ovire, ki preprečujejo hitrejši 
razvoj. OGK pri tem ni nobena 
izjema. V borbi za realizacijo 
plana oddaje lesa, novogradenj 
gozdnih cest, investicijskega in 
rednega vzdrževanja cest, smo 
se srečevali, s številnimi objek
tivnimi, pa tudi subjektivnimi 
ovirami kot so: slabo vreme, 
pomanjkanje kamionov ob le
pem vremenu, stalno zniževanje 
prehodnih zalog lesa ob ka
mionski cesti, na področju gra
denj pa pomanjkanje delovne 
sile.

Težav je še in še, vendar njih 
naštevanje stanja ne popravlja, 
zato jih nima smisla naštevati. 
Kljub vsem oviram in težavam 
smo s finančnim uspehom 
lahko kar zadovoljni, saj smo 
po zaključnem računu ojačali 
naš poslovni sklad za
666.975.15 din, sklad skupne 
porabe za 350.000.00 din in 

rezervni sklad za 363.052,15 
din. Letni plan je predvideval, 
da bomo odkupili 65.200 m3 
gozdnih sortimentov, odkupili 
pa smo jih le 64.000 m3 ah 98 
%. Od oddanih količin lesa so v 
veliki meri odvisni finančni viri, 
ki vam jih želimo prikazati.

1. Ustvaijena sredstva
1. V letu 1978 smo odkupili 

in prodali 64.036 m3 lesa iglav
cev in listavcev ter zanj iztržili
51.304.132,55 din ah poprečno
801.15 din/m3.

2. Na račun stroškov gospo
darjenja (upravna režija) smo 
zbrali 6.743.712,20 din <5d bla
govne proizvodnje (odkupljene
ga lesa) in 222.891,35 din od 
lesa za domačo uporabo ne
kmetov ter odtujenega lesa. 
Skupaj torej 6.966.553,55 din.

3. Biološka amortizacija 
(obvezni del) je bila obračuna
na v znesku 4.899.249,60 din 
od blagovne proizvodnje in
431.148,50 din od domače po
rabe in odtujenega lesa kar je 
skupaj 5.330.398,10 dinarjev. 
Ostanek sredstev BA iz leta 
1977 je 809.378,69 din in zna
ša celotna BA 6.139.776,79 di
narjev.

4. Biološka amortizacija za
investicije je bila obračunana v 
znesku 2.423.237,60 din od 
blagovne proizvodnje,
251.695.80 din od domače po
rabe in odtujenega lesa, saldo iz 
leta 1977 je bil 817.549,28 din, 
kar znaša skupaj 3.492.482,68 
dinarjev.

5. Za 64.036 m3 lesa iglavcev
in listavcev je bilo izplačano 
g o zd n im  posestnikom
34.834.233.80 din ali 544,00 
din/m3 neto franko kamionska 
cesta.

H . Porabe sredstev
Sredstva, zbrana kot je raz

vidno iz I. poglavja, so bila T' 
razdeljena takole:
I. Biološka amortizacija (obvezni del):

gojitvena dela 
urejanje gozdov 
znanstveno raziskovalno delo 
propagandni material 
propagandna izobraževalna dejavnost 
javna gozdarska služba

3.570.740,75 din
426.247,75 din
205.311,80 din

10.114,00 din
72.758,50 din

1.218.686,80 din

varstvo pred požari 
5 % republiški gozdarski samoupravni 
interesni skupnosti
Skupaj

Neporabljena sredstva 31.12. 1978 
2. Biloška amortizacija — za investicije:

za tehnično amortizacijo 
projektiva
investicijsko vzdrževanje cest 
investicijska gradnja cest
Skupaj

Neporabljena sredstva 31.12. 1978

60.000,00 din

266.538,50 din
5.830.398,10 din

309.378,69 din

1.573.855,00 din 
324.833,18 din
679.282.75 din
499.267,00 din

3.077.237,93 din

415.244.75 din

Saldo je razporejen v planu investicij za leto 1979.

3. Pregled porabe biološke amortizacije za investicije po objektih v 
letu 1978:
gozdna cesta Roban -  Vršnik 353.188,00 din
gozdna cesta Hribernik -  Tone 70.000,00 din
gozdna cesta Grozdej -  Tiršek 390.000,00 din
gozdna cesta Žovlje -  Glojek 150.000,00 din
gozdna cesta Konečka planina 400.000,00 din
gozdna cesta Lenart 150.000,00 din
projektiva 324.833,18 din
krediti 509.416,05 din
investicijsko vzdrževanje enote Luče 380.000,00 din
investicijsko vzdrževanje enote Ljubno 89.800,70 din
investicijsko vzdrževanje enote Gornji grad 180.000,00 din
investicijsko vzdrževanje enote Nazarje 80.000,00 din
Skupaj 3.077.237,93 din

4. Za izgradnjo navedenih objektov so bila poleg sredstev BA 
uporabljena še sredstva drugih virov v višini 2.180.000,00 din in 
sicer:
prispevki kooperantov 710.000,00 din
prispevki krajevnih skupnosti 150.000,00 din
sredstva območne samoupravni interesni 
skupnosti za gozdarstvo 1.320.000,OOdin

2.180.000,00 din
5. Stroški gospodarenja (upravna režija):

režija OGK 2.183.391,00 din
režija DSSS — Delovna skupnost skupnih služb 1.536.400,30 din 
režija SOZD „STIK“ 420.662,90 din
prispevek KS 582.176,15 din
redno vzdrževanje gozdnih cest 2.243.923,20 din

6.966.553,55 din
Kot je iz podatkov razvidno 

se je pojavil ostanek sredstev pri 
investicijah v ceste. Spričo ne
nehne inflacije, oziroma dražit
ve storitev, je to negativno. 
Vzrok za to pa je v pomanjka
nju delovne sile, slabi opremlje
nosti in kadrovski zasedbi grad
benega obrata GG Nazarje.

Ob koncu še part stavkov o 
bodoči organiziranosti gozdnih 
kooperantov.

Zakon o združevanju kme
tov, ki je bil sprejet 25. 12. 
1978, zavezuje vse prizadete, da 
svojo organiziranost prilagodijo 
njegovim do 13. februarja
1980.

Novost v zakonu je, da spro
šča članstvo v temeljnem obra
tu  kooperacije (TOK zakonsko 
določilo za dosedanji OGK).

Po določilih zakona o zdru
ževanju kmetov je članstvo v 
TOK (v kmetijstvu in gozdar
stvu) prostovoljno. Drugi odsta
vek 44. člena zakona glasi: „Za 
kmeta, ki je lastnik gozda, pa 
ne izkoristi svoje pravice, da 
postane član ah kooperant te
meljnega obrata kooperacije na 
področju gozdarstva, veljajo 
sklepi te organizacije, sprejeti v 
skladu z zakonom o gozdovih“ .

Izhajajoč iz določil zakona 
bodo službe OGK pristopile k 
urejanju članstva in na, osnovi 
tega k pripravam na volitve 
novih samoupravnih organov in, 
če bo želja članstva, tudi k novi 
organiziranosti.

OGK NAZARJE



Dejavnost mladih na Ljubnem

Kar se Janezek nauči, to Janez zna

0  uspešnih strelcih
Množičnost, prizadevnost in 

dobra organiziranost se je tudi v 
preteklem letu odražala med 
strelci v tekmovanju z zračno 
puško po osnovnih strelskih 
organizacijah na območju obči
ne Mozirje. 880 sodelujočih 
strelcev si je prizadevalo, da bi 
dosegli najboljše rezultate in si 
na ta način pridobili pogoje in 
pravico za tekmovanje za „Zla
to puščico."

Najuspešnejši pa so pomerili 
na strelišču v Mozirju v tekmo

vanju z zračno puško za „Ob
činsko zlato puščico." Vsi tek
movalci so pokazali izredno za
vzetost in borbenost.

V ostri konkurenci je zaslu
ženo osvojil prvo mesto in „zla
to puščico" Franc Podbrežnik 
iz OSO Solčava, drugo Ciril 
Kunst iz Rečice ob Savinji, 
treje pa Ciril Podbrežnik iz 
OSO Luče.

ANTON MODRIJ ANČIČ

Že od nekdaj smo bili mladi 
na Ljubnem tarča za številne 
kritike starejših. Večkrat smo 
poskušali oživeti delo mladih, 
vendar je zanimanje po vsakem 
uspešnem začetku zamrlo. 
Vzrok za to je bil v veliki meri 
pomanjkanje prostora (sestajali 
smo se v gostilni), poleg tega pa 
so bili mladi med tednom v 
šolah v Celju, Ljubljani ali Vele
nju in zares težko se je bilo z 
njimi dogovoriti za kakšno kon
kretno akcijo. Tudi podpore in 
spodbude s strani 'starejših ali 
KS ni bilo. Tako je bil vsak 
poskus udejstvovanja že vnaprej 
obsojen na neuspeh.

Na pobudo OK ZSMS Mozir
je smo obnovili osnovno organi
zacijo in izvolili novega pred
sednika, podpredsednika in 
predsedstvo. V predsedstvo smo 
poskušali zajeti vse generacije 
mladih (tudi osnovnošolce) in 
se povezali tudi z mladimi v 
delovnih organizacijah. Na po
moč nam je,priskočila tudi KS, 
ki je bila zainteresirana za po
moč mladih pri njihovem delu. 
Da bi nam zagotovili nemoteno 
sestajanje, so nam dali na raz
polago tudi prostor. Do sedaj 
smo izvedli volitve in sestavili 
nov program. Organizirah smo 
proslavo 8. marca (skupaj z

Gasilci na Ljubnem uspešni
Predstavnik gasilskega dru

štva Ljubno je na nedavnem 
zbofu izčrpno orisal delo gasil
cev v preteklem letu. Zahtevne 
naloge in opravila opravičujejo 
veliko priljubljenost gasilcev 
med krajani. Med drugim je 
Oskar Slatinšek povedal:

Na zadnjem zboru društva 
smo si vsi zadali nalogo, da v 
letu 1978 nabavimo nov gasilski 
orodni voz zaradi dotrajanosti 
starega. Tu smo tudi sprejeli 
obvezo, da del sredstev zbere
mo sami. Tako smo se odločili, 
da gremo v prostovoljno nabi
ralno akcijo na našem območju 
društva. Tako so naši člani 
obiskali 367 gospodinjstev in 
posameznikov. Tu moram v 
imenu vseh izreči vso pohvalo 
našim občanom, ki so se nave
deni akciji odzvali z razumeva
njem in je 367 gospodinjstev ali 
posameznikov tudi darovalo 
finančna sredstva. Gre tudi vsa 
zahvala občinski gasilski zvezi ' 
Mozirje in samoupravni interes
ni skupnosti za varstvo pred 
požarom Moziije, ki je naše 
potrebe razumela in nam v fi
nančnem pogledu pomagala

kolikor pač je bilo v njeni 
moči.

Kako so sredstva dotekala za 
nabavo novega avtomobila in 
drugih potreb društva je razvid
no iz blagajniškega poročila. 
Tako je ta akcija zahtevala pol
no angažiranost članov našega 
društva in so pri tej akciji opra
vili 730 ur prostovoljnega dela. 
27. 8. 1978 je bil na svečan 
način predan nov avtomobil 
svojemu namenu. Ob tej priliki 
smo tudi organizirali gasilsko 
prireditev, ki je kljub poznemu 
letnemu času dobro uspela. Tu
di pri prireditvi so člani opravili 
skupaj 290 ur fizičnega in dru
gega dela.

Naši člani so tudi sodelovali. 
pri organizaciji Flosarskega ba
la. Tu smo se dogovorili, da 
pomagamo opraviti razna fizič
na dela in da pobiramo vstopni
no, od katere dobimo čistega 
izkupička eno četrtino. S takš
nim načinom se je odbor stri
njal in nalogo opravil, za kar 
smo morali člani opraviti 158 
ur prostovoljenga dela. Sodelo
vali smo tudi pri praznovanju 
občinskega praznika, ki je bil v

Ljubnem hkrati s 7 zborom 
Šlandrove brigade.

V lanskem letu smo dobili 
tudi nalogo, da pripravimo vse 
potrebno za občinsko pionirsko 
in mladinsko gasilsko tekmova
nje. To delo je prevzela operati
va in ga tudi opravila, vendar je 
bilo zaradi slabega vremena 
prvič tekmovanje preloženo na 
naslednjo nedeljo. Tako je bilo 
potrebno še enkrat opraviti vsa 
dela priprav za izvedbo tega 
tekmovanja.

Organizirana je bila tudi eno
dnevna ekskurzija članov v 
Mursko Soboto in njeno okoli
co. Na eni izmed sej je bil 
sprejet sklep, da vsak član plača
50,00 din, ostale stroške pa 
nosi društvo. Tega izleta se je 
udeležilo 36 članov in njihovih 
žena. Tu se bo morda kdo 
vprašal, zakaj takšen izdatek 
društva, vendar moram poveda
ti, daje takšen-način dela nujno 
potreben, saj ne smemo od čla
nov zahtevati samo delo, nuditi 
pa ničesar.

Gasilskemu društvu na Ljub
nem želimo še veliko delovnih 
uspehov.

moškim pevskim zborom), na 
„Naši besedi" bomo sodelovali 
s komedijo Naši ljubi otroci, 
sodelovali bomo na delovnih 
akcijah v Gornjem gradu in 
Radmirju, o čistih vse spomeni
ke na Ljubnem, v sodelovanju z 
OŠ Ljubno bomo izvedli vsako
letno očiščevalno akcijo, ob 
dnevu OF in 1. maju bomo 
zakurili kresove, organizirali 
razstavo mladih slikarjev ama
terjev v okviru občine in po
skrbeli za razvedrilo mladih 
(ples, izlet v planine).

Pri našem delu smo naleteli 
na vsestransko pomoč, kar do
kazuje, da je delo mladih v KS 
vsekakor zaželjeno in potrebno. 
Pogrešamo le sodelovanje naših 
mladih komunistov, ki se v delo 
osnovne organizacije zaenkrat 
še niso vključili v taki meri, kot 
bi se morali. Vsi mladi so z 
veseljem poprijeli za delo, kar 
kaže, da bi radi delali in upamo, 
da to ni spet le začetniška 
zagnanost.

Predsedstvo OO ZSMS Ljubno

VEČ TELEFONSKIH 
PRIKLJUČKOV

V vseh krajih doline je po
manjkanje telefonskih številk 
postalo že zelo pereče. Lahko 
že govorimo o boljših obetih. 
Načrtuje se povečanje skupno 
640 številk, od tega v Mozirju 
400, v vseh drugih krajih kjer so 
pošte, pa po 60. Zgrajene bodo 
tudi aparature, ki bodo omogo
čale telefonsko povezavo s sko
raj vsemi evropskimi državami.

Že se pripravljajo tudi načrti za 
povečanje telefonskega omrežja 
po posameznih krajih doline.

Načrtuje se, da bi ta dela bila 
zaključena do leta 1980. Pred
videva se vrednost investicije na 
okoli 10 milijonov dinarjev.

ZANIMIVI PODATKI . . .
Znano je, da se mnogi naši 

krajani vozijo na delo drugam, 
saj ni v dolini povsod ustreznih 
delovnih mest, oziroma delov
nih organizacij. Tako se v obči
ni Velenje zaposluje kar 1067 
naših občanov. Če bi te številke 
hoteli razdeliti po krajevnih 
Skupnostih, potem jih dela v 
velenjskih delovnih organizaci
jah iz Mozirja 381, iz Nazarij 
144, iz Rečice 137, iz Ljubnega 
208j iz Luč 55, iz Solčave 10, 
iz Šmartnega ob Dreti 44, iz 
Bočne 38, iz Gornjega grada 43 
in iz Nove Štifte 7.



Solčavski
turistični
delavec

Prav čudno zveni, da je tako 
zanimiv kraj s prekrasno gorsko 
okolico ustanovil šele leta 1952 
Turistično društvo. Vendar, tako je 
obujal spomine na tiste prve začetke 
turističnega delovanja v Solčavi, Va
lentin Vider, so na Solčavsko že 
dolga desetletja pred tem, prihajali 
turisti od blizu in daleč. Kako ne, 
saj je to krajina, k ije  lepa in para po 
lepoti in zanimivosti

Valentina Vidra poznajo pa ga 
tudi zapisovalci zanimivosti, ki se 
'marsikdaj obrnejo nanj, ko brskajo 
po preteklosti Solčavskega. Sploh so 
tod okoli zanimivi ljudje, ki vedo 
marsikaj iz bogate zakladnice ustnih 
izročil. Z veliko prizadevnostjo je  
Valentin Vider zbral „Solčavske za- 
piske“ iz katerih bomo občasno 
priobčili posamična poglavja.

Turki v
V letih l<t69 do i48G je 

Savinjska dolina zaradi turških 
navalov zelo trpela. Leta 1471 
je prišel Izak paša o binkoštnih 
praznikih z veliko armado v 
ljubljansko kotlino. Tam jo je 
razdelil na tri dele. En del je šel 
v Savinjsko dolino. Turki so 
takrat razdejali Gornji grad, 
grad Vrhovec v Nazaijah in več 
cerkva. Pomorili so več tisoč 
ljudi, mnogo pa jih odgnali s 
seboj. V teh letih ni znano če 
so prišli v Solčavo.

Leta 1473 pa so prišli iz 
Koroške preko Olševe v Solča
vo. Tega leta so iz krajev po 
Slovenskem, koder so pustošili, 
odgnali 8.000 ljudi in mnogo 
živine.

Da bi se prebivalci še pravo
časno mogli umakniti pred Tur
ki ter poskriti svoja imetja — 
živino, hrano in slično — so po 
višjih hribih bile stalno'priprav
ljene grmade. V tem ko je 
zagorela prva gor od hrvaške 
meje, so zagorele vse po širši 
deželi. Tako so bile grmade tudi 
na Olševi, Raduhi, okoli cerkva 
in gradov pa obrambni zidovi, 
za katerimi so se prebivalci bra
nili.

Izročilo pravi, da so Turki 
prišli s koroške strani, to je iz 
Kaple, kjer pa so jim v mostnice 
iz spodnje strani nabili dolgih 
žebljev, prav tako pa tudi na 
grajskem travniku v deske, jih 
obrnili narobe ter zasuli tanko s 
prstjo. Turki so prijezdili na 
konjih, ki so se na žebljih zbod
li, kar jim je storilo veliko 
škode. Poleg tega so pri £apli 
pred sotesko zajezili reko, na
pravili šance, obrambne zidove 
za stražaje. Ko so bili Turki že

Solčavi
blizu, so razdrli jez, da je zaje
zena voda pomedla del sovraž
nikov, ostale so lahko zavrli.

Oddelek Turkov pa je le pri
šel na Olševo, kjer je pastir 
kuril. Vprašali so ga če je to 
polje, kar so videli na solčavski 
strani. Bila je namreč megla in 
le vrhovi so gledali iz nje. Pastir 
jim je potrdil in še omenil, da je 
tam na drugi strani polja kjer 
vidijo ogenj, mesto. To je bilo 
na Raduhi, kjer so tudi nazna
njali prihod Turkov z gorečo 
grmado. Turki so vzpodbodli 
konje. Ko jim je zmanjkalo 
lepega sveta, so popadali preko 
sten ker so jim drugi, ki so 
pritiskali za njimi onemogočili 
vrnitev. Tako se jih je precej 
pobilo s konji vred. Ostali pa so 
šli kar skozi Solčavo, ne da bi 
se kaj ustavili. Nato so krmili 
konje v Lučah v cerkvi na 
oltarju. Za kazen jim je Bog 
poslal uši, ki so. jih skoraj ujed- 
le. Ko so iz Luč odšli, so rekli, 
da Železne Kaple, lažnive Sol
čave in ušivih Luč ne bodo več 
iskali.

Iz te zgodbe pa je ostalo 
menda kot resnica, da se Kapla 
prej ni imenovala železna, kar 
da izpričujejo stare listine, in da 
so na solčavski strani Olševe 
kmetje marsikdaj našli kakšne 
podkev ali sabljo nenavadne 
oblike in da so se te še pred 
zadnjo vojno nahajale po kme
tijah pod Olševo. Se po zadnji 
vojni je leta 1949 Ravnčaijev 
Jože našel pod Olševo sabljo, 
mehak handžar, ki je molel iz 
grušča. Žal ga je dal turistu, ki 
je prihajal za njimi z Olševe.

VALENTIN VIDER

Veterinars
Po Gornji Savinjski dolini, 
kjer bistra Savinja šumi, 
v urah jutranjih pojo petelini, 
da kmetič lahko se zbudi

Solčava, Ljubno, Gornji Grad, Mozirje, 
na obširnem tem območju 
so veterinarji samo štirje.
Logar, Mermal, Resnik in Lukan 
so na terenu noč in dan.

Kadar kdo jih potrebuje 
pri živini za pomoč, 
ko krava več ne prežvekuje 
jih klicat gre, ko je polnoč.

.’•'C

Kravice v hlevih so dobre molznice 
in bikov debelih so polne mesnice. 
Cena za mleko se zvišati noče, 
čeprav na sestankih in sejah ropoče.

Prašiči debeli v svinjakih leže, 
cepljeni, zdravi, jim slabo ne gre, 
krmilne dodatke za močne kosti, 
kar vse brez veterinarske ni pomoči 1

I

Veterinar cepivo zopet pripravlja 
za pasji koncert, ki se letno ponavlja, 
da cepi pasje vse mrcine 
in obvaruje jih stekline.

Velikim, mali, šekasti in beli 
so tisti dan zelo veseli, 
ker vsi imajo športni dan, 
nobeden več ne bo bolan

: v
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Drobci iz poročila sanitarnega inšpektorja
Varstvo zraka v občini ni 

urejeno z normativnimi akti, 
kakor je določeno z zakonom o 
varstvu zraka. Niso določena 
območja onesnaževala ozračja 
in kategorizacija v skladu z re
publiškimi predpisi, potrebno je 
ustanoviti skupnost za varstvo 
zraka in sprejeti normative, ki 
bi določevali dovoljenje in kri
tične meje škodljivih emisij in 
imisij. V pripravi je odlok, ki bo 
urejal paramente za varstvo zra
ka.

Nekatere delovne organizaci
je že imajo izdelane sanacijske 
programe za varstvo zraka pred 
onesnaževanjem (GLIN -  Na
zarje). Sanitarna inšpekcija pa 
je za urejanje tega področja že 
pod vzela določene ukrepe, po
sebej glede izdelave sanacijskih 
programov v delovnih organiza
cijah in ustanovitve skupnosti 
za varstvo zraka. Isto so doseže
ni določeni rezultati pri eviden
tiranju izvorov onesneževanja 
zraka, izvršene so meritve kuril
nih naprav preko dimnikarske 
službe o izkoristili določenih 
vrst goriva, na podlagi česar je 
mogoče izvajati upravne ukrepe 
za varstvo zraka.

Enako se ne ureja varstvo 
pred hrupom, niti v okviru spre
jetih urbanističnih in zazidalnih 
načrtov. Nadalje se planirajo in 
načrtujejo mešano obrtno sta
novanjske cone, kar je nespre- 
meljivo s stališča varstva pred 
hrupom. Vpliv prometnih ko
munikacij je zaradi naraščajoče
ga prometa in prometnic, ki 
peljejo skozi strnjena naselja, še 
posebej poudarjen pri razreševa
nju problematike varstva pred 
hrupom. Varstvo pred hrupom 
bo potrebno kompleksno 
obravnavati v okviru bodočih 
urbanističnih programov za sta
novanjsko, industrijsko, obrtno 
in prometno izgradnjo v občini 
Mozirje, posebq še za naselje 
Mozirje.

Odplake resno ogrožajo na
ravna ravnotežja na območju 
občine Mozirje, posebej je ogro
žena voda talnica in manjši vo
dotoki. Pri obstoječem tempu 
stanovanjske izgradnje in ma
sovni uporabi detergentov ni 
mogoče še nadalje reševati od
vajanje odplak preko ponikoval- 
nic ali z direktnim izpustom v 
vodotoke, brez predhodnega 
čiščenja odplak.

Na tem področju je sanitarna 
inšpekcija izvajala nadzorstva v 
okviru lokacijskih pregledov in 
z kontrolo lokacijske dokumen
tacije ter v 106 primerih pred
pisala pogoje za individualno 
odvajanje odplakt, ter ukrepe

Mnogo občudovalcev si ogleda mozirske pustne prireditve. Tako je bilo tudi letos. Prizadevni pustni 
„oblastniki" so pač nakazali za vse pereče probleme rešitve, tako tudi za mesarsko dejavnost v 
Mozirju.

za varstvo talne in površinske 
vode (lovilci maščob, poniko- 
valnice, drenažni sistemi, grez
nice na sprotno čiščenje, vode- 
njes evidence v vzdrževanju či
stilnih naprav itd).

Pri odstranjevanju trdih od
padnih snovi (hišne smeti, indu
strijski odpadki) so doseženi 
pomembni rezultati. V organizi
ran odvoz smeti in odpadkov so 
vključena že skoraj vsa naselja 
ter industrijski in obrtno poslo- 
valni objekti. Vendar pa je še 
čutiti določen odpor proti tej 
obliki varstva okolja in to pred 
vsemi zaradi plačevanja teh 
uslug.

Smotrno bi bilo odlok spre
meniti tako, da bi omogočal 
souporabo posod za smeti, v 
težje dostopnih naseljih pa upo
rabo kontejnerjev. Tudi plače- 
vanje teh uslug bi bilo potrebno 
zasnovati na dejansko opravlje
nih storitvah po načelu kdor 
ima več smeti in odpadkov tudi 
več prispeva za varstvo okolja. 
Koristno bi bilo tesnejše sodelo
vanje komunalne organizacije s 
krajevno skupnostjo sporazu
mevanje glede skupnega financi
ranja nabave kontejnerjev, po
moč pri organiziranju odvoza 
smeti in odpadkov in vključeva
nja vseh dejavnikov v krajevni 
skupnosti v razreševanju proble
matike varstva okolja.

To področje je sanitarna in
špekcija dobro nadzorovala, iz
dano je bilo tudi 49 upravnih 
ukrepov, kot odločbe za naba
vo naprav za odlaganje odpad
kov (kontejnerji) in predloga za 
kaznovanje.

r
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GOSTJE IN NOČITVE V OBČINI MOZIRJEJ

GOSTJE

leto skupaj Domači Tuji

1974 11.637 10.691 946
1975 9.539 8.403 1.136
1976 14.876 13.660 1.216
1977 17.720 16.366 1.354

NOČITVE
Skupaj Domači Tuji

44.376 39.880 4.Ó52
34.405 30.912 3.493
37.480 34.188 3.292
39.578 37.202 2.376

Podatki nazorno prikazujejo gibanje tujskega prometa v dolini za 
obdobje od 1974 -  1977.

Tudi naši med odličnimi
Celjska turistična zveza je vsako leto izbrala najlepši turistični 

kraj, najboljšega turističnega delavca in najboljše turistično 
društvo. Podatki o tem so razvidni iz naslednje tabele:

Leto
Najlepši
turistični
kraj

Najboljše
turistično
društvo

Najmarlivejši
turistični
delavec

1972 Mozirje Šempeter Franc Renier
1973 Luče Celje Anton Miklavžin
1974 Luče Rog. Slatina prof. Zoran Vudler
1975 Luče Laško Stanko Miklavc
1976 Velenje Dobrna Franc Štorman
1977 Velenje Rimske Toplice Ivan Poličnik
1978 Velenje Mozirje Ivo Kuhar



Izobraževanje mladih delavcev naše občine
Konferenca mladih delavcev 

(KMD) pri občinski konferenci 
ZSMS Mozirje je organizirala v 
soboto, 10. 3. 1,979 izobraže
valni seminar, ki je bil v Gor
njem gradu. Teme so bile po 
oceni udeležencev primerno iz
brane, zlasti pa so pozdravili 
sklepni del sminarja — skupni 
delovni dogovor in sprejete 
sklepe. Seminarja so se udeležili 
mladi delavci delovnih organiza
cij Elkroja, SOZD Gorenje DO 
GLIN, TOZD MGA Nazarje, 
TDO Savinja in SMREKA Gor
nji grad.

Glavna pozornost je bila da
na vlogi mladih delavcev v svo
jih delovnih sredinah, zlasti še 
problemu kadrovanja in pri
pravništva, kar je razvidno iz 
sklepov:

Vsaka 0 0  ZSMS mora te
meljito spremljati uveljavljanje 
pripravništva in dati pobudo za 
sprejem ustreznih samouprav
nih splošnih aktov, če jih še 
niso sprejeli, ter se dosledno 
zavzemati za uresničitev smotra 
pripravništva.

Vsaka 0 0  ZSMS v naši obči
ni mora tvorno in enako z 
drugimi dejavniki v svojih de
lovnih sredinah sodelovati in 
obravnavati osnutek vseh samo
upravnih splošnih aktov in ime
ti svoje lastno mnenje, predloge 
in pripombe.

Pri sklepanju delovnega raz
merja morajo osnovne organiza
cije ZSMS prazljivo in budno 
spremljati postopke, ter se bori

ti tako proti nelojalno snublje
nju kadrov, kakor tudi oblju
bam posameznikov, ter se za
vzemati za dosledno uresničitev 
zapisanih določb v aktih.

Kritično moramo mladi ob
ravnavati vse kršitve delovnih 
dolžnosti, zlasti še članov 0 0  
ZSMS, ter pri tem odločilno 
vplivati na zmanjševanje le-tega, 
pravilno vzgajati in posredno 
prispevati svoj delež k opoveča- 
nju produktivnosti.

Pri uveljavljanju delegatskega 
sistema morajo vse 0 0  ZSMS 
tvorno sodelovati in ostro ob
soditi nesprejemljivo obliko 
kadrovanja, predvsem pri po
daljševanju mandatne dobe po
sameznim tovarišem.

Pri odločanju organov uprav
ljanja morajo mladi preko svo
jih delegatov aktivno in odgo
vorno sodelovati ter tako dopri
nesti k pravilnim odločitvam.

Da ne bodo sklepi tega semi
narja ostali le besedna parola in 
moč na papirju, so se mladi že 
dogovorili za prvo tovrstno 
akcijo v naši občini.

V letu 1979 bo-, potekalo v 
vseh organizacijah združenega 
dela tekmovanje IZBIRAMO 
NAJBOLJŠO 0 0  ZSMS in 
NAJBOLJŠEGA SAMO
UPRAVLJALO A.

Mladi so si zadali zahtevno 
nalogo, ki bo o njeni uresničitvi 
pomenilo tudi realizacijo spreje
tih sklepov.

Izdelani so kriteriji za obe 
obliki tekmovanja tako, da bo
mo že v naslednji številki Sa
vinjskih novic imeli moč spo
znati tiste, ki so najbolj vestni 
in delavni.

Misli udeležencev so bile, 
enotne: „potrebno je še organi-

Naša osnovna organizacija 
ZSMS je organizirala izlet v 
Planico. Ogledali smo si svetov
no prvenstvo v smučarskih po
letih na velikanki.

Izleta se je udeležilo preko 
40 mladih. Med potjo smo se 
ustavili tudi na Brniku in si 
ogledali vzlet letala DC 9. To je 
bila predhodna priprava na po
lete svetovno znanih junakov, 
da nas v sami Planici ne bi 
presenetile prehude daljave.

Glede na to, da se je pričetek 
tekmovanja v soboto malo za
vlekel, smo se vsi udeleženci, 
sedaj nestrpno čakajoči gledal
ci, razporedili okoli šankov in 
tako lažje prenesli neljubo za
mudo.

Po končanem tekmovanju 
najboljših smo se odpravili proti 
domu. Kljub zmedi, ki je vlada
la na cestah, nam je uspelo priti 
do Gornjega grada, kjer smo se 
ustavili in se za zaključek še

zirati take oblike izobraževanja 
in skupno reševati probleme, le 
tako bomo v nadaljni izgradnji 
tudi uspeli.“

Predsedstvo KMD 
pri OK ZSMS 

Mozirje

malo poveselili na mladinskem 
plesu.

Že ko so organizirali prvi 
izlet v Planico 1977 leta nam je 
ta uspel in tudi letos smo bili 
mladi s tako organizacijo zado
voljni. Upamo, da bo mladinska 
organizacija na Račiči še po
skrbela za takšne in podobne 
izlete, saj bomo tako naše mla
de nagradili za delo tudi z 
zabavo, ki jo mlad človek nujno 
potrebuje.

OTO ZVIR

Informativni
dan

Zgornjesavinjski študentski 
klub je v okviru letošnjega pro
grama delovanja prvikrat orga
niziral informativni dan za sred
nješolce, predvsem m aturate. 
Namen te akcije je čim natanč
neje in objektivno seznaniti bo
doče študente z načinom študi
ja na posameznih fakultetah in 
s težavami, s katerimi se bodo v 
času študija srečevali.

Ivan Atelšek, generalni direk
tor sozda Gorenja je spregovoril 
o kadrovski problematiki v 
Zgornji Savinjski dolini in pove
zovanju Gorenja z gospodar
stvom v občini Mozirje. Povab
ljeni so bili tudi predstavniki 
delovnih organizacij v naši obči
ni, DPO in predstavniki SO 
Mozirje. Želja študentov je, da 
bi se ob takih prilikah razvila 
razprava o položaju gospodar
stva v dolini in o vključevanju 
štedentov in srednješolcev, bo
dočih delovnih ljudi, v delovne 
organizacije.

Z organiziranjem informativ
nega dneva želijo študentje iz 
naše občine, da bi se njihova 
aktivnost zaznala tudi v matični 
občini in da bi to vodilo do še 
tesnejše povezave študentov s 
srednješolci, delovnimi organi
zacijami in z dolino nasploh.

T. K.Skupina mladih na seminarju v Gornjem gradu

Mladi Rečičani 
smo bili v Planici



Zasedanje zborov skupščine občine Mozirje
V petek 30. marca 1979 je 

bilo v prostorih skupščine obči
ne Mozirje zasedanje zborov 
skupščine občine Mozirje.

Predlagan je bil naslednji 
dnevni red:

1. sprejem odloka o. prora
čunu občine Mozirje za leto 
1979;

2. sprejem odloka o spre
membah in dopolnitvah odloka 
o davkih občanov;

3. družbeni dogovor o uresni
čevanju kadrovske politike v 
SR Sloveniji;

4. poročilo o delu upravnih 
organov Skupščine občine Mo
zirje;

5. poročilo javnega pravo
branilstva;

6. informacija o varstveni 
problematiki;

7. razno

PRORAČUN
S proračunom občina zago

tavlja financiranje splošnih 
družbenih potreb v občini Mo
zirje. Sistem financiranja se ne

Občni zbor TD  Luče
Turistično društvo v Lučah 

je eno najstarejših v dolini, saj 
je bilo ustanovljeno že leta 
1926. Že večkrat je prejelo 
razna priznanja za svoje delo. 
Veliko je pripomoglo k razvoju 
tujskega prometa v kraju in 
okolici. Požrtvovalni člani dru
štva opravljajo veliko nalog, ki 
bi jih morali obvladati pravi
loma s pomočjo širšega kroga 
krajanov. Dosedanja predsed
nica Olga Šiljar, sicer dolgoletna 
družbeno politična delavka v 
Lučah meni, da so še vedno 
ljudje v kraju, ki ne znajo do
volj ceniti vloge in dela turistič
nega društva. To pa se čuti 
predvsem v borbi za lepše oko
lje. Sicer krajani skrbno pazijo 
na svoje neposredno okolje in 
ga tudi lepo urejajo, vendar gre

se pa na sptosno manj posve
čajo. Ko je bilo treba o čistiti 
park, so morali prijeti za delo 
sami člani TD, kot, da to ne bi 
bila naloga vseh krajanov. Na 
zboru so poudarili težave, ki so 
jih imeli v pretekli mandatni 
dobi upravnega odbora. Kar po 
vrsti so namreč člani odpovedo
vali svoje sodelovanje. Nekateri 
upravičeno, drugi zopet morda 
ne. Tako je bilo težko držati 
ravnotežje v delu odbora in 
sploh društva. Vendar je šlo. 
Sedaj šteje društvo 116 članov.

Razveseljivo pri tem je, da so v 
njem vsi gostinci in tisti, ki se 
tako, ali drugače ukvarjajo s 
turizmom. To je dobro, že zara
di povezave. Luče so mikaven 
kraj. Turisti radi prihajajo v ta 
mir in prelepo krajino. Vendar 
bo treba v okviru turističnega 
društva storiti še večje napore 
za gosta. Pa več sodelovanja 
med društvi v kraju bo treba, 
saj končno, turizem je zadeva 
vseh, ne le peščice ljudi, ki 
delajo v društvu. Ugotovili so, 
da se število tujskih sob iz leto 
v leto manjša. To je zaskrblju
joče. Pri tem bi bilo potrebno 
več pomoči od zunaj. Namreč, 
dodatne sobe bi bilo mogoče z 
ustreznim kreditiranjem zago
toviti. Društvo si je zadalo za 
nalogo, da bo skupno s planin
skim društvom uredilo spreha
jalno pot po Brezovici do Lo
garja, do Igle in do Trbiške 
zijavke. Tradicionalne turistič
ne prireditve v Lučah so delo 
premalega kroga. Tu se najbolje 
čuti, da kraj ni povezan v skup
nih naporih za uveljavitev Luč v 
širši javnosti. Turist prinese v 
kraj denar, prav zato je stvar, da 
ga privabimo naloga vseh, ne pa 
zgolj turističnega društva. Po
manjkljiva je tudi povezava tu
rističnih društev z Zgornjesa- 
vinjsko kmetijsko zadrugo, ki 
vodi kmečki turizem. Deljeno 
usmerjanje turizma ne more pri
peljati do boljših uspehov. Pa 
tudi sicer bi kazalo več sodelo
vanja z zadrugo, takrat, ko se. 
nekje določi lokacijo bodočega 
turizma na kmetiji. Sodelovanje 
lahko le koristi, ne more pa 
škoditi! Poročali so še tudi o 
izletih in ekskurzijah, ki jih je 
organiziralo društvo.

Želeti je, da bi v Lučah 
turistično društvo našlo v vseh 
krajanih svoje prijatelje, saj to 
zaradi uspehov in dela za kraj 
tudi zasluži.

razlikuje od preteklih let. Po
sebnost je v tem, da bo letos 
treba zagotoviti več sredstev na 
račun novih nalog.

a) za priznavalnine borcev
b) za potrebe pravosodnih 

organov
c) za potrebe v zvezi s pro- 

storkim planiranjem
Predvideva se 26 % poveča

nje sredstev proračuna. To je v 
skladu z resolucijo o politiki 
izvajanja družbenega plana za 
obdobje 1976 -  1980 za leto 
1979.

To povečanje ustreza načrto
vani rasti družbenega proizvo
da. Tako predvidena sredstva se 
nadalje delijo na:

1. dejavnost državnih orga
nov
2. dejavnost ljudske obrambe
3. dejavnost družbeno-poli-
tičnih organizacij
4. negospodarske investicije
5. socialno -  skrbstvo
6. zdravstveno varstvo
7. komunalno dejavnost
8. intervencije v gospodar
stvu

DAVKI
Glede na sprejeti dogovor o 

usklajevanju davčne politike 
dne 23/2—1979 je potrebna 
uskladitev odloka z dogovorom. 
Novost, ki jo prinaša odlok, je 
morda najbolj pomembna za 
kmetovalce oz. lastnike konj. 
Tisti zavezanci, ki so lastniki 
konj, imajo posebne olajšave pri 
plačevanju davčnih obveznosti. 
Smoter te določbe je, da se 
poveča zanimanje za vzrejo 
konj v občini, zaradi potreb 
splošnega ljudskega odpora.

KADROVSKA POLITIKA
Družbeni dogovor o osnovah 

kadrovske politike v SR Slove-

# # • • • « • • • • •

SAVINJSKIH NOVIC 
NE DOBIVAJO

Na zborih kooperantov OGK 
so se kmetje pritoževali, da ne 
prejemajo redno, ali pa sploh 
ne, našega glasila. Matevž Požar
nik, ki je tudi član izdajatelj
skega sveta SN, je o tem poro
čal na seji. Tudi sicer se neka
teri občani oglašajo na naše 
uredništvo in sprašujejo zakaj ni 
v njihovo hišo Savinjskih novic. 
Vsem bi predlagali, da se o 
nerednem dostavljanju pogovo
rijo na pristojni pošti, mi pa 
smo s svoje strani tudi naprosili 
vodstvo TOZD PTT Velenje za 
razumevanje in pomoč. Upamo, 
da bo v bodoče bolje!

niji je skupščina občine Mozirje 
sprejela za leto 1978. Glede na 
neusklajenost tega dogovora z 
zakonom o združenem delu in 
drugimi dokumenti se predlaga 
sprememba dogovora. Novost 
je:

1. poudarjena vloga delovnih 
ljudi in občanov v določanju 
kadrovske politike

2. spremenjena sestava pod
pisnikov družbenega dogovora 
(samo temeljni nosilci kad
rovske politike v republiki in 
skupščini občine)

3. vnešeno je novo poglavje o 
poklicnem usmerjanju, ki je se
stavni del kadrovske politike

4. povezanost nosilcev kad
rovske politike s SZDL na tem 
področju.

UPRAVNI ORGANI
Skladno z razvojem sociali

stične samoupravne demokra
cije vse več funkcij, ki jih 
opravljajo državni organi, pre
haja na neposredne proizvajalce 
v OZD oz. na krajane v KS. 
Upravne organe je potrebno 
čim bolj približati delovnemu 
človeku. Za to je potrebno te
meljito reformo uprave.

V zvezi z preobrazbo uprave 
so že sprejeti ustrezni akti, ki 
jih je potrebno ustrezno uskla
diti in tako nastale idejne za
snove v praksi realizirati.

JAVNO PRAVOBRANILSTVO
Preobrazba javnega pravobranil
stva se je izvršila v letu 1976. 
Omenjena institucija je dolžna 
nadzorovati promet z nepre
mičninami med zasebnim in 
družbenim sektorjem. Družbe
ne pravne osebe so dolžne pred
ložiti javnemu pravobranilstvu 
vse pogodbe, ki so jih sklenile s 
civilno pravnimi osebami. Ne-. 
pravilnosti in nezakonitosti, ki 
se pri tem pojavljajo, je dolžno 
javno pravobranilstvo odpraviti.

VARNOSTNA PROBLEMA
TIKA

Jasno je ugotovljeno, da so 
varnostne razmere v naši družbi 
sorazmerno dobre in stabilne. 
Podatki kažejo, da je kriminali
teta v rahlem upadanju /tudi 
gospodarska). Zaskrbljujoče je 
le dejstvo, da je zabeležen po
rast prometnih nesreč s smrt
nimi izidi. Z doslednim izvaja
njem družbene samozaščite se 
bo tudi to vprašanje s tega 
področja še bolj konstruktivno 
reševalo. .

ANTON IRMANCNIK
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Udeleženke srečanja bivših intemirank na šoli v Moziiju

Srečanje bork m bivših intemirank 
$ pionirji ob 8. marcu

6. marca smo priredili pionir
ji osnovne šole Mozirje srečanje 
boric in bivših intemirank v 
prostorih osnovne šole Mozirje.

Povabljenih je bilo 19 žena, 
prišlo pa jih je le 7. V naši

Že kar tradicionalno je, da 
občinska strelska zveza Mozirje 
vsako leto organizira strelsko 
tekmovanje ženskih ekip v po
častitev DNEVA žena 8. marca.

Tako se je bilo tudi letos 
Tekmovanja se je udeležilo re
kordno število žena iz vseh kra
jev občine, t.j. iz krajevnih 
skupnosti in delovnih organiza
cij, skupno 31. strelk. Pomerile 
so se ekipno ter posamično. 
Najboljše so bile: Anica Pod- 
brežnik osnovna strelska organi
zacija Solčava-sekcija  
„ISKRA“ iz Solčave Vera Luk- 
še, MGA Gorenje-Nazaije, Bet
ka Novak iz osnovne strelske 
organizacije Solčava, ter Ivica 
Hudolin osnovna strelska orga
nizacija Mozirje. Vse štiri tek
movalke so prejele praktična 
darila, ki so jih podarài v poča
stitev tega tekmovanja Franjo 
Kaiser Mozirje in MGA Gore- 
nje-Nazarje. Prva tri mesta 
ekipno pa so zavzele ekipe: 
osnovna strelska organizacija 
Solčava, osnovna strelska orga
nizacija Solčava sekcija 
„ISKRA” v Solčavi in MGA 
Gorenje-Nazarje, katere so do
bile diplome.

Po končanem tekmovanju je 
vsem udeleženkam spregovoril 
o pomenu dneva žena predsed
nik občinske strelske zveze Mo-

sredini, (skupa] z dmžbeno-po- 
litičnimi predstavniki naše ob
čine), so se dobro počutile 

tripravili smo jim bogat kul
turni program, skromna darila 
in zakusko. Ob jedači in viiači

ziqe tovariš Janez žagar, na kar 
je organizator vse strelke nagra
dil še s tolažilnimi nagradami 
ter jih pogostil z jedačo in 
pijačo.

FRANC OMLADIČ

so povedale žene marsikaj zani
mivega. Vsi skupaj smo bili 
veseli in zadovoljni ob misli, da 
živimo v svobodni in lepi domo
vini.

Srečanje smo pripravili 
pionirji s finančno pomočjo 
krajevne skupnosti Mozirje ter 
občinskim in krajevnim od
borom ZZB Mozirje. Seznam 
teh žena smo dobili pri občin
skem odboru ZZB Mozirje.

Predsednik PO 
•j „SLA VKO ŠLANDER“ 

OŠ Mozirje 
ROMAN LOČAN

Gostje
iz ljubljanske 

Opere
V četrtek, 15. februarja, so 

našo šolo obiskali operni pevci 
Ladko Korošec, Rajko Korit
nik, Sonja Hočevarjeva ter Silvo 
Mihelčič, direktor ljubljanske 
Opere, ki je pevce spremljal na 
harmoniko.

Zbrali smo se v učilnici za 
glasbeno vzgojo. Najprej nas je 
pozdravil Ladko Korošec, ki 
nas je seznanil s pomenom go
stovanja in s programom Glas
bene mladine Slovenije. Nàto so 
nam prepevali slovenske narod
ne, kasneje pa tudi nekaj skladb 
iz opernega programa. To so 
bili odlomki oper. Ladko Koro
šec nam je pripovedoval o na
rodni glasbi, Silvo Mihelčič pa 
nam je zaigral venček belo
kranjskih narodnih, ki jih je 
sam priredil za električno har
moniko. Za konec sta nam 
Ladko Korošec in Rajko Korit
nik zapéla odlomek iz opere 
Prodana nevesta.

Pevci so bili zelo zadovoljni. 
Obljubili so nam, da bodo še 
prišli. Tudi menije bila predsta
va zelo všeč. Najbolj všeč mije 
bil odlomek iz opere Prodana 
nevesta, saj zelo rada poslušam 
dela Smetane. Želim si, da bi 
bilo še več takih predstav.

TATJANA CIGALA, 8 b 
OŠ Blaža Arniča 

Luče

Strelke počastile svoj praznik



Ob otvoritvi razstave
predsednik KK SZDL jajicz. „„g..., ________ ___ ____
prizadevna pedagoška ddavka Heda Herman.

Uspelo praznovanje v  N azarjah
Pa čeprav na hodniku šole je 

praznovanje dneva žena, ki gaje 
pripravil politični aktiv kraja, 
izredno uspelo. Žal je treba 
ugotoviti dejstvo, ki zveni, prav 
nenavadno, da se krajani tako 
industrijsko razvitega kraja zbi
rajo za takšne in podobne prili
ke kar na hodniku šolskega 
poslopja. Nimajo ustreznejših 
prostorov! Nič ni motilo to, da 
je množica udeležencev sedela 
celi dve uri na prepihu, bili so 
veseli prizadevnosti šolskega ko
lektiva, ki je pripravil vrsto kul
turnih točk, sodelovanja mladih 
iz kraja in seveda tudi starejših, 
ki so popestrili program. O po
menu praznika je spregovoril 
predsednik krajevne konference 
SZDL Nazarje. Posebej, so v 
svoji sredi pozdravili slikarko 
profesorico Darinko Pavletič—

Lorenčakovo, ki je razstavljala 
vrsto svojih del v počastitev 
praznika žensk. Ta kulturni do
godek je treba prikazati, kot 
prizadevanje prirediteljev, da 
spoznajo delovni ljudje Nazarij 
dela tako priznane slovenske 
akademske slikarke, ki je doma 
na Rečici ob Paki, dela pa v 
Celju.

Ukvarja se s slikarstvom 
in grafiko. Imela je že vrsto 
samostojnih razstav in je prejela 
za svoje delo posebno priznanje 
kulturne skupnosti Celje. Ne 
moremo pa mimo posrečene 
razstave ročnih del iz kraja in 
okolice. To je bila prava paša za 
oči! Seveda pa se s takšnimi 
prikazi navaja mladina k nava
dam, ki bodo zagotovile obstoj 
in nadaljevanje negovanja na
rodnih in umetnih ročnih del.

0 nazarski mladini
Prav presenetljivo in hkrati 

razveseljivo je dejstvo, da se vse 
več mladih vključuje v kulturno 
dejavnost. To zagotavlja tudi 
nadaljnji razvoj tovrstnih hotenj 
v naših krajih. Mladinska orga
nizacija v Nazarjah šteje okoli 
80 članov, vendar jih ni toliko, 
kadar je treba kje sodelovati. 
Sicer so pa zelo dejavni. Organi
zatorji kulturnih prireditev v 
kraju povedo, da se mladi sami 
ponudijo, če zvedo za kakšno 
priliko, kjer bi lahko pomagali.

To je pohvalno! Tako je bilo 
tudi ob praznovanju žensk. Pri
pravili so posebno točko, ki je v 
programu odlično odjeknila. Bi
la je satirična in duhovita ki je 
ob koncu požela tudi veliko 
priznanje gledalcev. Pozneje so 
povedali mladi, da je v kraju

dokaj težko delovanje katerega
koli društva, saj za to ni možno
sti. Imajo na voljo le gostinske 
prostore, ki pa res niso primerni 
za zbiranje kulturnikov. Dom 
že zdavnaj ni več ustrezen no, 
pa upajo, da bodo dobili nove
ga, ld bo v kraju pomenil več 
kot prostor za razvedrilo! Na
zarje potrebujejo tudi prostore 
za izobraževanje delovnih ljudi 
in še marsikaj bi se dalo organi
zirati, če bi bili na voljo primer
ne zmogljivosti. V organizaciji 
se povezujejo torej triadi iz 
delavskih, dijaških, kmečkih in 
študentovskih vrst. To pa je 
dobro in zagotavlja uspeh. Mla
di obljubljamo, da bodo pridno 
delali na tem, da bi predvsem 
kultura našla pot v vsa srca 
delovnih ljudi Nazarij in okoli
ce.

Napredno
Ob cesti proti Ljubnemu je 

na desni strani v Juvanju zapazi
ti lepo prenovljeno kmečko hi
šo in sodobna gospodarska po
slopja. Slutiti je, da 'gre za 
sodobno kmetijo. Res, Edi Jur
jevec z ženo Marijo je kmalu 
spoznal, da po starem ne kaže 
kmetovati. Vse gojiti, pomeni 
slabo gospodariti. Posestvo je 
dajalo v takšnih razmerah le 
negotov kruh. Zato sta leta 
1967 pričela usmeijati kmetijo 
v živinorejsko proizvodnjo. Na
črtovala sta vzrejo plemenskih 
živali in proizvodnjo mleka. Ob
delovalne zemlje je na voljo 7 
ha vse drugo do 34 ha je gozdna 
površina. Treba je bilo posodo
biti proizvodnjo, zato so se 
skupaj z zadrugo odločili za 
izgradnjo ustreznega hleva ter 
usposobitev drugih potrebnih 
zgradb. Zadruga je pomagala s 
krediti, pa so pri Prodniku, kpt 
se po domače reče, še danes z 
njo dobro povezani. S pridnim 
in umnim delom so prišli prvi 
uspehi! 1976 so na živinorejski 
razstavi v Gornjem gradu dobili 
priznanje za kravo rekorderko v 
mlečnosti. V hlevu so zabeležili 
1977 mlečnost 4.500 1, pretek
lo leto pa so to dvignili že na 
blizu 5000 1. Seveda bi dvoje 
ljudi ne zmoglo vsega obilnega 
dela, zato imajo potrebno 
mahanizacijo, so papa tudi v 
strojni skupnosti, da dobijo še 
druge potrebne stroje. V zako-

R A Z L IČ N A  STA LIŠČ A
Znano je, da sta tako GG, 

kot ZKZ Mozirje imeli svoji 
mehanični delavnici. Prvi v Na
zarjah, drugo na Rečici. V obeh 
primerih gre za nesodobne de
lovne objekte. Zato je o tem 
razpravljal tudi IS SO Mozirje 
ter predlagal združitev obeh de
lavnic v sodoben obrat, ki bi 
služil tako potrebam obeh orga
nizacij, kot tudi javnosti. Na 
predzadnji seji SO Mozirje sta 
obe delovni organizaciji predla
gali amandman, in to vsaka 
zase. Tako GG, kot ZKZ sta 
namreč vztrajali pri tem, da 
potrebujeta vsaka zase svojo de
lavnico. Lokacija še ni bila 
predlagana, vendar je prevlado
valo prepričanje, da skupna ae- 
lavnica, kot jo predlaga IS SO, 
ne bi ustrezala. Delegati zbora 
združenega dela so glasovali za 
amandmane, medtem, ko so de
legati zbora krajevnih skupnosti 
glasovali proti. Tako je prišlo 
do tega, da bo potreben vskalje- 
valni postopek, ker mora biti 
doseženo soglasje vseh treh zbo
rov SO.

kmetovanje
nu Jurjevcev je pet otrok, naj
starejši pa je že na srednji kme
tijski šoli in bo najbrž bodoči 
gospodar. Tako bo rod ostal na 
kmetiji. To si oba prizadevna 
zakonca res želita. Lepo je pri
sluhniti načrtom in volji, ki jo 
imata Jurjevca za napredek svo
jega in našega gospodarstva na 
sploh. Res, pravita, da cene 
reprodukcijskemu materialu 
prehitro rastejo in zmanjšujejo 
rentabilnost na kmetiji. Tu bi 
morali storiti več. Ni v moči 
kmetov, da zadržujejo cene, ra
zumejo pa, da so prehrambeni 
proizvodi važno družbeno 
dobro in da je treba to imeti 
vednd pred očmi. Ko smo se z 
gospodinjo pogovarjali, je med 
drugim dejala, da si želi, da bi 

- kmečki stan družbeno pravilno 
vrednotili, predvsem pa kmeč
ko ženo, ki je v marsičem pri
krajšanj

ZASKRBLJENI
KRAJANI

Na Lepi njivi so se sestali in ' 
proučili stanje, ki je nastalo v 
zvezi z gradnjo ceste po dolini 
Ljubije. Prvi del do Pezdela so 
uspeli narediti, medtem, ko se 
za naprej zatika. Imajo priprav
ljena dva kilometra cestišča 
proti Mlačniku za asfaltiranje, 
vendar, kot kaže, ne bodo 
mogli načrta izpolniti zaradi 
pomanjkanja sredstev. Pravijo, 
da jim je bilo obljubljeno so
delovanje družbenega deleža pri 
financiranju ceste, vendar so 
naleteli na težave, ker pač tega 
denarja ni. Tako bomo prisiljeni 
dograditi le kilometer ceste, ker 
toliko lahko plačajo iz sredstev, 
ki so jih sami zbrali. Pododbor 
SZDL na Lepi njivi je predočil 
stanje krajevni skupnosti, ven
dar tudi ta nima zagotovljenih 
sredstev v te svrhe. Krajani so 
bili pri delih zelo prizadevni, saj 
so opravili blizu 2500 prosto
voljnih delovnih ur in prispevali 
preko 200 traktorskih ur k iz
gradnji ceste. Krajani so postav
ljali tudi vprašanja glede načrto
vanega odvzema vode iz Ljubije 
za Velenje. Bojazen izražajo, da 
bi ko lična, ki jo • nameravajo 
odvzeti, pomenila v kritičnih 
vodnih razmerah ošušitev poto
ka, ki je že stoletja služil prebi
valcem te dolinice tudi kot vir 
vode za napajanje živine. Naše 
glasilo je že poročalo o namera
vanih posegih v vodne razmere 
na Ljubiji, vendar, kot poudar
jajo strokovnjaki, ni bojazni, dà 
bi potok bil brez vode, zaradi 
odvzema za vodovod Velenje.
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Aktivnosti osnovne strelske organizacije Solčava
Osnovna strelska organizacija 

je ena najmasovnejših organiza
cij v kraju. V organizacijo so 
vključeni med drugim vsi člani 
lovske družine in člani ZRVS 
tako, da šteje 58 članov, 7 
mladincev in 13 pionirjev. Med 
člani je tudi 9 žensk. Ustanovili 
bodo sekcijo „ISKRA" Solča
va, kjer bodo vključene samo 
ženske, kar je seveda razveselji
vo in vzpodbudno.

Organizacija je zelo aktivna, 
saj so si strelci 1976 leta napra
vili — največ s prostovoljnim 
delom avtomatsko strelišče 
za MK puško, letos pa si bodo 
uredili v kletnih prostorih šole 
tudi strelišče za zračno puško, 
kar bo pa seveda še poživilo 
strelski šport v Solčavi.

Najbolj pa so seveda veseli 
rezultatov tekmovanj med strel
skimi organizacijami in tekmo
vanj v občinskem merilu:

-  lani v čast krajevnega pra
znika Solčave 24. oktobra, so

na domačem strelišču z MK 
puško dosegli drugo mesto, 
prva je bila ekipa OSO Mozirje

-  na občinskem prvenstvu z 
MK puško za prehodni pokal so 
zasedli v postavi Darko Plesnik, 
Stanko Prodnik, Silvester Vavdi 
in Franc Podbrežnik, prvo 
mesto in osvojili pokal.

— za dan oboroženih sil 
SFRJ je bilo organizirano ob
činsko tekmovanje s PAP za 
pokal DUŠANA KVEDRA TO
MAŽA v Mozirju. Tudi na tem 
tekmovanju so v postavi Jože 
Knez, Vido Prašnik, Darko 
Plesnik in Franc Podbrežnik za
sedli prvo mesto in osvojili po
kal.

— tudi občinsko zlato pušči
co za leto 1979 je osvojil član 
OSO Solčava Franc Podbrežnik

-  najbolj pa so bih veseli 
uspeha žensk na tekmovanju v 
počastitev DNEVA ŽENA 8. 
marca na strelišču v Mozirju 4. 
marca. Ekipa OSO Solčava je 
zasedla 1. mesto, draga ekipa

Zimska liga v košarki
V organizaciji košarkarskega 

kluba „GLIN“ Nazarje je bila
10., 17. in 24. februarja 1979 
izvedena občinska zimska liga v 
košarki. Nastopilo je šest ekip: 
Bočna, Gornji grad, Ljubno, 
Luče, Mozirje in Nazarje. Tek
movanje je bilo v telovadnicah v 
Lučah, Gornjem gradu, Ljub
nem in Mozirju z namenom, da 
bi košarko popularizirali po vsej 
Zgornje-savinjski dolini. Zaradi 
velikega števila tekem na dan je 
bil igralni čas 2x15 minut.

REZULTATI:
17. 2. 1979 — Gornji grad: 

Ljubno — Mozirje 61 : 72; Mo
zirje — Gornji grad 48 : 65; 
Ljubno — Gornji grad 55 : 56; 
Luče: Nazarje — Luče 54 : 51; 
Luče -  Bočna 51 : 49;Nazafje
— Bočna 54 : 46.

24. 2. 1979 -  Ljubno: Ljub
no — Luče 51 : 53; Ljubno -  
Bočna 55 : 49; MOZIRJE: Na
zarje -  Mozirje 34 : 47; Nazarje
— Gornji grad 65 : 53.

24. 2. 1979 — Luče: Mozirje
— Luče 40 : 29; Gornji grad -  
Bočna 52 : 39; Ljubno -  Na
zarje 40 : 49; Mozirje -  Bočna 
63 : 48; Gornji grad -  Luče 
66 :48;

1. GORNJI G 5 4
2. NAZARJE 5 4
3. MOZIRJE 5 4
4. LUCE 5 2
5. LJUBNO 5 1
6. BOČNA 5 0

1 292 :: 255 8
1 256 :: 237 8
1 270 :: 237 8
3 232 :: 260 4
4 262 : 279 2
5 231 :: 275 0

Prvak je postala ekipa Gor
njega grada, ki je imela v sreča
njih z Mozirjem in Nazarjem 
najboljšo medsebojno koš -  
razliko.

Najboljši strelec je bil Tomaž 
Venišnik iz Gornjega grada s 
148 koši, njemu sta sledila Da
nilo Dobovičnik (Ljubno) in 
Teodor Matjaž (Mozirje) s 103 
koši in Leon Cajner (Nazarje) z 
92 koši, ki je bil tudi najboljši 
izvajalec prostih metov.

Kvaliteta košarke je bila na 
zavidljivem nivoju, saj so nepri
stranski opazovalci iz medob
činske košarkarske zveze Žalec 
izjavili, da bi selekcija igralcev, 
ki so nastopali v ligi, po kvalite
ti sodila v gornji del razpredel
nice I. republiške lige. Ob tej 
ugotovitvi je treba prav gotovo 
dobro razmisliti, ah je KK 
„GLIN" za to sposoben; še 
posebej, ker mu gre na roke 
tudi sistem tekmovanja v repub
liki. Za to bi mu bila potrebna 
podpora Občinske zveze za te
lesno kulturo in delovnih orga
nizacij v občini. Ne smemo 
pozabiti, da je košarka obvezen 
prioritetni šport po vsej Slove
niji!

Organizacija tekmovanja je 
bila na visoki ravni in tudi 
zanimanje zanj. Želimo si torej 
lahko samo, da bi zimska liga v 
košarki postala tradicionalna in 
da bi naletela na podporo pri 
pristojnih organizacijah.

TOMAŽ KRIŽNIK

„Iskra" Solčava pa 3. mesto pa 
Elizabeta Novak.

Vsi ti uspehi jih bodo še bolj 
vzpodbujali k intenzivnemu tre
ningu, saj strelstvo ni le šport,

ampak je pomemben faktor tu
di v SLO in DS, kjer pa mora
mo biti vedno budni in priprav
ljeni.

P. D.

Je bruc kot krompir...
. . .  zna le rasti in gniti. . .  

Bruc je tista krota, ki se vpiše v 
prvi letnik te ali one višje ali 
visoke šole in potem misli, da 
študira. Ti močeradi seveda še 
niso študenti, imajo pa eno 
veliko željo, da bi to postali. 
Treba jih je torej nekako pripra
viti za ta častitljivi položaj in 
jih potem po možnosti tudi 
sprejeti v inteligentno študent
sko občestvo. Vidite, v ta na
men pripravljamo brucovanja. 
(Roko na srce, organizirajo se 
tudi v druge, manj vzvišene 
namene, recimo, da se ga narod 
do vrha • nažlampa in potem 
pokozla vso Savinjsko dolino 
po dolgem in požez; vendar bi o 
teh drugovrstnih namenih vrgli 
debato kdaj drugič.)

Letošnje martranje z bruci je 
bilo, kot je znano, v Solčavski 
fari, udeležil pa se ga je, poleg 
vesoljne savinjske Studentarije 
tudi njihova visokost, nadvsem- 
odri Stanislav Binglc, ki je bru- 
castim bučam na dušo položil 
obilo modrih življenjskih na
ukov.

Seveda smo bruce nadvse te
meljito seznanili s trenutnim 
družbeno političnim položajem 
v mozirski občini, kakor tudi z 
najrazličnejšimi možnostmi za
poslitve, ko se bodo ob koncu 
študija, čez kakšnih petnajst 
let, vrnili v Savinjsko.

Ad informandum:
Pisarniške službe, 
kako ste lepe, 
tja čičat in dremat 
nas vleče srce; 
duhovi nebeški se 
s k ’feja kade, 
bodočnost fabrike 
pa zoc napove

Tudi z nasveti nismo skoparili. 
Evo enega:
Le zveza skoz‘ življenje 
te vodit’ srečno zna, 
saj tolk’ kot fotrov stolček 
ničesar ne velja: 
štipendijo izvrta, 
še vojsko ti prečrta, 
oj zveza, oj zveza, 
vedno mi bod’ v pomoč!

Za konec smo družno zapeli še 
našemu pokrovitelju:

Tebi ne preneham peti 
pokrovitelj naš: Ge-Ge 
uspehov hočem ti želeti 
in pa hvalit’ tvoje ime.

Vsaka smreka naj prodana 
bo odslej le v tvoj kvartir, 
družba švercarjev skesana 
deske naj pusti pri mir’! '

FRANC BIDER

Na brucevanju v Solčavi



Delavski svet 
delovne organizacije 

: Mizarstvo in tesarstvo 
SM R E K A  
GORNJI G R A D

razpisuje prosta učna mesta za učence v gospodar
stvu v delovni enoti:
-  MIZARSTVO
a) poklic splošnega mizarja 2 mesti
b) mizar — specialist 2 mesti
-  TESARSTVO
a) poklic tesarja 1 mesto
b) tesar — Specialist 2 mesti-
Prijave pošljite na obrazcu 1,65 DZS do 30. 7. 1979. 0  
rezultatih izbire bodo kandidati obveščeni v roku 30 dni po 
opravljeni izbiri. Nagrade učencev v gospodarstvu bodo v 
skladu s stališči sindikatov Slovenije oz, družbenega 
dogovora.

Komisija za delovna razmerja
o b ja v lja
nasledn ja  p ro s ta  dela in  na loge:

-  V DELOVNI ENOTI MIZARSTVO
a) več prostorskih opravil in nalog odvzemanje pri strojih 

(2 delavca)
b) prosta opravila in naloge pomožnega delavca na krožnih 

žagah (4 delavci) Za naloge pod a in b pridejo v poštev
delavci (delavke) brez poklica.

-  V DELOVNI ENOTI TESARSTVO
a) dela in naloge pomožnega tesarskega delavca (6 delavcev)
b) dela in naloge tesarja (1 delavec)
Za dela in naloge pod točko  a pridejo v poštev delavci brez 
poklica, pod točko  b, pa delavci s končano poklicno šolo za 
tesarja in najmanj 1 leto prakso.

-  V ENOTI VZDRŽEVANJA
a) delo in naloge obratnega elektrikarja (1 delavec)
b) delo in naloge orodjarja (1 delavec)
Za delo in naloge pod a in b se zahteva šola za poklic 
elektrikarja, oz. orodjarja in najmanj 1 leto prakse.

Prošnje pošljite na naslov delovna organizacija Mizarstvo in 
tesarstvo SMREKA Gornji grad, p. o. komisija za delovna 
razmerja, najkasneje 15 dni po objavi v Savinjskih novicah. 
Vse kandidate bomo obvestili v roku 30 dni po opravljeni 
izbi ri.

V,_ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ _ :_ _ _ _ _ _  J
r  ■ ■; : \

Gorenje — GLIN  
lesna industrija Nazarje

V letu 1979 širimo proizvodno dejavnost predelave lesa in 
ivernih plošč. Ob tem bomo na novo zaposlili večje število 
delavk in delavcev na obstoječih in novih proizvodnih in 
vzdrževalnih delih in nalogah.

Zato vabimo k sodelovanju
-V IS O K O K V A L IF IC IR A N E  IN K V A LIF I

CIRANE DELAVCE LESNE, STROJNE, 
KOVINARSKE, M EHANIČNE IN ELEKTRO  
STROKE

-  DELAVCE BREZ KVALIFIKACIJE ZA  
OPRAVLJANJE RAZLIČ N IH  DEL V  PROIZ
VODNEM PROCESU.

Delavcem zagotavljamo stimulativno nagrajevanje po delu in 
delovnih rezultatih.
Nudimo tudi vse možnosti za pridobitev kvalifikacije z 
izobraževanjem ob delu in možnosti za napredovanje.
Prijave sprejema splošno kadrovski sektor delovne organi
zacije GLIN Nazarje, kjer dobite tudi vsa podrobnejša 
pojasnila.

. n

Trgovska delovna organizacija 
„SA V IN JA "
Mozirje
na podlagi plana kadrov za leto 1979 
Komisija za delovna razmerja

OBJA VLJA
v šolskem letu 1979/80 15 prostih mest za 
praktični pouk učencev šole za blagovni promet 
Celje in to za:

2 P R O D A J A L C A -M E S A R J A  
5 PRO D A JALCEV  M EŠA N E  STRO KE  
5 PRO D A JA LCEV  PREH RA M B EN E  STRO 

KE
2 PRO DA JALCA  T EH N IČ N E  ST R O K E  
1 PRO DAJALEC  O B LA Č ILN E  STRO KE

Kandidati morajo vložiti pismene prijave s priloženim 
prepisom šolskega spričevala za I. polletje tega šolskega leta 
najkasneje do 30. 4. 1978 naslovljene na splošno službo 
trgovske delovne organizacije „SAV IN JA" Mozirje.
Kandidati bodo obveščeni o rezultatu izbora najkasneje do 
30.5.1978.
Izbrani kandidati bodo ves čas šolanja prejemali vajeniško 
nagrado; v času praktičnega pouka pa tudi povrnjen del 
prevoznih stroškov za prevoz k praktičnemu pouku v eno od 
naših poslovalnic.
Za prvi letnik znaša vajeniška nagrada po pravilniku o 
osnovah in merilih delitve sredstev za osebne dohodke in 
skupno porabo delovne organizacije 1.112,00 dinarjev.

\ ________________________ ___________________________J

Socialistična republika Slovenija 
SK U P ŠČ IN A  O BČ IN E  NAZARJE
Razpisna komisija
pri svetu delovne skupnosti

OBJA VLJA
RAZPIS ZA PROSTA DELA IN  NALOGE

1. Samostojnega svetovalca za prostorsko planira
nje, gradbene in urbanistične zadeve v oddelku 
za gospodarstvo

2. Referenta za komunalne, stanovanjske in 
urbanistične zadeve v oddelku za gospodarstvo

3. Referenta za družbeno gospodarski sektor v 
oddelku za ljudsko obrambo

4. Geodeta v geodetski upravi
5. Geometra v geodetski upravi
6. Administratorja pri izvršnem svetu

Pogoji za opravljanje razpisanih in objavljenih del in nalog so 
naslednii:
pod 1: izobrazba, ki jo daje FAGG II. stopnja, arhitektura 
ali temu ustrezna šola

pod Ž: izobrazba, ki jo  daje višja upravna ali pravna šola, 
pod 3: izobrazba, ki jo  daje višja ekonomska šola, pravna, 

upravna ali VSOD I. stopnja organizacijsko proizvod
ne smeri. Poleg tega mora kandidat izpolnjevati še 
predpisane pogoje z odlokom Izvršnega sveta 
Skupščine SR Slovenije o merilih in pogojih za izbiro 
delavcev za delo s področja SLO (Uradni list SRS, št. 
15/73)

pod 4: izobrazba, ki jo  daje FAGG I. stopnja geodezija 
pod 5: izobrazba, ki jo  daje 4 letna geodetska srednja šola 
pod 6: izobrazba, ki jo  daje srednja ekonomska upravna ali 

administrativna šola z znanjem stenografije.

Prijave o dokazilih za izpolnjevanje predpisanih pogojev za 
sprejem sprejme Razpisna komisija pri svetu delovne 
skupnosti upravnih organov občine Mozirje.

Razpis velja do zasedbe.



S seje koordinacijskega odbora 
društev upokojencev Mozirje
Koordinacijski odbor Dru

štev upokojencev naše občine je 
na svoji redni seji razpravljal o 
vprašanjih, ki naj vplivajo na 
nemoteno delo društev in reše
val druge tekoče zadeve.

Za delegata občinske konfe
rence SZDL je predlagal Marti
na Beleta, predsednika koordi
nacijskega odbora, za njegovega 
namestnika Ludvika Cajneija, 
tajnika tega odbora.

Vplivi na odtočit ve članov 
komisije pri zboru delegatov v 
SPIZ občine in način prikazo
vanja stanovanjske problemati
ke je zavedel člane, da so spre
jeli sklep o ogledu stanovanj za 
prošnjike, pri čemer seje skrčil 
krog upokojencev, kateri so bili 
upravičeni do zahtevka za sta
novanje. Hitrost postopka je 
povzročila odločanje komisije v 
času, ko še ni bil sprejet ustre
zen pravilnik in je bila novoime-

♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ ♦ » ♦ <

PRODAM okrog 4.000 komadov 
rabljene strešne opeke bobrovec 
po 0.50 din za komad. FRANC 
GRUDNIK, Ljubno ob Savinji 
16.

no vana komisija zavedena glede 
pristojnosti. odio Čanja. Nastale 
bi lahko posledice, ki bi vplivale 
na dosedanja dogovorjena in 
sporazumno določena stališča 
kakor na stanovanjsko politiko 
z upokojenskimi stanovanji 
sploh.

Zato je koordinacijski odbor 
DU Mozirje sklenil predlagati 
da se sestaneta obe komisiji, t.j. 
stara in nova, da se opravi 
ustrezna primopredaja poslova
nja in začrta smer reševanja 
upokojenskih stanovanj. Med 
tem časom bo izdelan zahtevan 
poslovnik o delu komisije, ki 
naj zagotovi vpliv neposrednih 
upravičencev, t.j. upokojencev 
na reševanje stanovanjskih vpra
šanj, ter da bo predmet ocenje
vanja prednosti za dodeljevanja 
stanovanj izključno upokojen
ska problematika. Ostali proble
mi naj bi se reševali spora
zumno v solidarnostnih okvirih 
ob pogojih, da se za zasedbo 
upokojenskega stanovanjskega 
fonda s strani drugih dobi 
ustrezno materialno povračilo 
za okrnjeno stanovanjsko po
vršino upokojenskega fonda.

VLADO KOŠIR

------------------ ----------------------■ \

Gorenje — G L IN  
lesna industrija Nazarje

Po sklepu komisije za delovna razmerja delovne skupnosti 
skupnih služb objavljamo naslednja prosta dela in naloge:

A) V tehnično—razvojnem sektorju:

1. KO N STRU KC IJA  IZ D E L K O V
pogoj: srednješolska izobrazba tehnične smeri in 2 leti 
delovnih izkušenj

2. G R A D B EN O  PROJEKTIRANJE
pogoj: srednješolska izobrazba gradbene tehnične smeri 
in 2 leti delovnih izkušenj

3. STROJNO PROJEKTIRANJE
pogoj: srednješolska izobrazba strojne tehnične smeri in 
2 leti delovnih izkušenj

4. ELEK T R O  PROJEKTIRANJE
pogoj: srednješolska izobrazba elektro tehnične smeri in 
2 leti delovnih izkušenj

5. N A B A V A  IN V EST IC IJSK E  O PREM E
pogoj: visoka ali višja izobrazba ekonomske ali tehnične 
smeri in 1 oz. 2 leti delovnih izkušenj

b) V splošno kadrovskem sektorju:
1. P R A V N A  A D M IN IST R A C IJA

pogoj: upravno—administrativni tehnik in 2 leti del. 
izkušenj

Interesenti naj svoje vloge posredujejo splošno kadrovskemu 
sektorju, kjer dobijo tudi podrobnejše informacije. Rok za 
prijavo je 15 dni po objavi.

---------------------------------------------------------------------/

1 Ocena dela SZDL (
v i

Občinska konferenca SZDL 
Mozirje se je sestala, da bi 
izčrpno ocenila dosedanje delo 
v preteklem mandatnem obdob
ju. Hkrati pa so pripravili dokaj 
obsežno oceno poteka krajev
nih konferenc SZDL. Ker je šlo 
za volilno sejo novih organov 
OK SZDL, bomo v prihodnji 
številki našega glasila obširno 
poročali o vsebini obeh ocen in 
o sestavi novih organov konfe
rence. Predsedstvo OK SZDL 
Mozirje je predhodno temeljito 
prerešetalo vsebino obeh poro
čil, tako je mogoče trditi, da so 
bili na sejo temeljito pripravlje
ni. Tokrat je bil podan v gradi
vu za delegate pregled dejavno

sti po KO SZDL, ki kaže na 
dokaj razgibano delo v posa
meznih krajih. Posebej pa je v 
gradivu obdelano delo, uspehi 
in neuspehi OK SZDL. Kako 
razvejana je dejavnost naše 
frontne organizacije je razvidno 
že iz podatka, da je pri predsed
stvu OK SZDL delovalo kar 6 
svetov in 13 koordinacijskih od
borov, posebej pa še volilna 
komisija. Občasno pa je deloval 
še koordinacijski odbor za sta
bilizacijo gospodarstva. Tako 
pripravljeno gradivo je temeljito 
seznanilo vse delegate OK 
SZDL z aktivnostjo konference 
in njenih organov v mandatnem 
obdboju 1975 — 1979.

Delo stanovanjske skupnosti
v letu

Delo stanovanjske skupnosti 
občine Mozirje je v lanskem 
letu usmerjal program dela, ki 
ga je sprejela skupščina skupno
sti s tem, da smo sprotno izvrše
vali tudi druge, naloge, ki sojih 
zahtevali ustanovitelji stano
vanjske skupnosti ter drugi upo
rabniki in izvajalci stanovanj
skega gospodarstva.

Najprej lahko ugotovimo, da 
stanovanjska skupnost ni reali
zirala programov, ki si jih je 
zastavila, vendar moramo ob tej 
ugotovitvi povedati tudi to, da 
je ob vseh nerealiziranih nalo
gah bilo s strani skupnosti stor
jeno vse, da bi dosegli zastavlje
ne cilje. Ne mislim podrobneje 
opisovati posamičnih proble
mov, ki jih je skupnost reševala, 
smatram pa, da moramo opo
zoriti na najbolj pereče naloge, 
ki bi jih skupnost morala izvrši
ti, pa jih v lanskem letu ni 
uspela iz več razlogov.

Rezultati prizadevanj stano
vanjske skupnosti v lanském le
tu tudi niso izostali, vendar to 
leto je pomenilo preizkušnjo za 
nadaljnje programiranje nalog 
in prevzemanje obveznosti 
skupnosti. Stanovanjsko gospo
darstvo je izredno pomembna 
sestavina družbene ureditve, za
to morajo v njem povezano 
sodelovati vsi dejavniki.

Kot največji problem v naši 
občini v preteklem letu izstopa 
gradnja novih družbenih na
jemnih stanovanj. V programu 
gradnje stanovanj lanskega leta 
so zapisali, da bodo pričeli oz. 
dokončali 90 stanovanj, sedaj 
ugotavljajo, da tega programa 
niso realizirali. Dokončana je

1978
bila izgradnja 11 stanovanj na 
Ljubnem, trenutno pa je v za
ključni fazi izgradnja 8 upoko
jenskih stanovanj na Gorici. Vse 
ostalo programirano se ni izved
lo.

Kot osnovni problem pri iz
vrševanje programov stanovanj
ske gradnje nastopa pravočasno 
pridobivanje potrebnih stavbnih 
parcel. Le-te so še vedno v vseh 
primerih v privatni lasti, obči
na, ki je zadolžena za pridobiva
nje zemljišč, pa se do sedaj ni 
posluževala drugega možnega 
načina pridobivanja, kot dogo
varjanja in sporazumevanja z 
lastniki teh zemljišč.

Kot drugi, pa verjetno še 
najbolj pereč problem je urba
nistična dokumentacija.

Znano je, da je zastarela in 
dbo morala za pridobitev nove 
tudi stanovanjska skupnost pri
spevati sorazmerni delež. Ob 
tem še samo to, da za leto 1980 
nimajo na razpolago nobene 
stavbne parcele za gradnjo druž
benih stanovanj. Na to dejstvo 
so pristojne organe že opozorili.

Ob skoraj vsaki gradnji novih 
družbenih stanovanj nastopa tu
di vprašanje projektov. Urbani
stične zahteve so znane, zahte
ve občanov so evidentne, stano
vanjska skupnost pa mora poleg 
upoštevanja teh interesov še 
misliti na ceno m2 stanovanja, 
ki ga končni kupec mora plača
ti. Prav zaradi vseh teh pogojev, 
moramo ugotoviti, da so stano
vanja v naši občini prilično 
draga in da morajo v bodoče 
cenam stanovanj posvetiti več



Uresničevanje srednjeročnih ciljev kmetijstva
v občini Mozirje

Uresničevanje globalnih ciljev raz
voja kmetijstva za tekoče srednje
ročno obdobje se žal ne izvaja po
vsem v skladu s planskimi predvide
vanji. Temu je delno vzrok prešibka 
akcijska sposobnost nosilcev razvo
ja, največ neustrezni ukrepi družbe- 
no-ekonomske politike na področ
ju urejanja tržnih pogojev pridelova
nja hrane.

S to kratko analizo želimo prika
zati najbistvenejše kazalce razvoja 
kmetijstva za zadnje tri leta v pri
merjavi s planom do leta 1980 in 
osvetliti vzroke za ugotovljena od
stopanja -  posebej za kooperacijo 
in družbeno kmetijstvo.

A) V kooperacijskem kmetijstvu, 
ki obsega 98 % vseh kmetijskih 
površin (cca 7.000 ha) in daje eksi
stenco 27 % od skupnega števila 
prebivalstva v občini, združuje delo 
in sredstva 900 članov zadruge. Od 
tega je 60 % čistih kmetijskih proiz
vajalcev, 40 % pa predstavljajo de
lavsko kmečka gospodarstva. Nave
dena struktura kmetijskih proizva
jalcev se iz leta v leto slabša na 
račun kmetij oz. v korist delavsko 
kmečkih. Tri četrtine vseh gospo
darstev je na hribovitem območju.

Prireja mleka narašča hitreje od 
načrtovane, zato bo planirana koli
čina do leta 1980, kljub nakopiče
nim problemom v živinoreji, zane
sljivo dosežena. Zelo neugodna pa je 
struktura proizvajalcev, saj je kar 70 
% takih, ki oddajajo letno manj od 
10 000 1. Specifičnost našega ob
močja je tudi v tem, da se dobra 
polovica odkupljenih količin zbira 
na 26 lokalnih progah v skupni 
dolžini 200 km dnevno.

Pitanje živine kljub vloženim na
porom pospeševalne službe ne nara
šča, ampak v zadnjem času celo 
upada. Vzroki za tako stanje so v 
nestimulativnih pogojih prireje in v 
množično razširjenem pašno-  
kosnem sistemu na kmetijah, ki je 
odličen za rejo krav in plemenske 
živine, ne pa tudi za pit„..ce.

Odkup klavne živine pa je zmanj
šan tudi zaradi vse'večjega klanja 
telet in govedi na domu, proti če
mer smo v trenutnih tržnih raz
merah nemočni. Iz nevedenih vzro-
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(Nadaljevanje s 13. str.) 
pozornosti, z vidika uporabni
kov stanovanj. Cena stanovanj 
bo v bodoče namreč bistveno 
vplivala na stanarino.

Z vzdrževanjem stanovanj se 
tudi ne morem pohvaliti. Tola
žilno je le dejstvo, da je podob
no stanje tudi v drugih sloven
skih občinah, da pa to ne sme 
biti opravičilo za v bodoče. V 
lanskem letu smo se nalog pre
pozno lotili, v mnogih primerih 
pa je nerešljiv problem pridobit
ve izvajalcev obrtniških del.

Na področju samoupravnega 
delovanja skupnosti je bilo v 
lanskem letu narejeno skoraj 
vse, kar so narekovali zakonski 
predpisi in potrebe naših kon
kretnih razmer.

kov bo uresničitev srednjeročnega 
plana resno ogrožena.

Vzreja plemenske živine se zado
voljivo povečuje, enako tudi njena 
genetska kakovost, ker selekcijska in 
reprodukcijska služba vseskozi 
dobro sodelujeta. Tržni viški ple
menske živine se iz leta v leto 
povečujejo, problematična je le pro
daja, ker še nismo uspeli najti za
nesljivih in dolgoročnih kupcev.

Plan perutninske proizvodnje se 
približuje srednjeročnim predvideva
njem (brojlerji) oz. je že dosežen 
(konzumna jajca). Čeravno tovrstna 
proizvodnja nima krmske osnove na 
travnatem svetu -  kot govedoreja, 
je v srednjeročnem planu vendarle 
dobila pomembno mesto zaradi za
gotavljanja boljšega eksistenčnega 
dohodka kmetijski zadrugi, katerega 
osnovna živinorejska proizvodnja, 
žal, ne daje. V proizvodnji ribeza 
smo načrtovali obnovo 10 ha na
sadov in povečanje pridelka od 45 
na 200 ton v letu 1980. Zaradi 
velike rizičnosti (pozebe), je interes 
kmetov za tovrstno dopolnilno pro
izvodnjo močno upadel, kar je tudi 
vzrok, da plan ne bo dosežen.

S planom za obdobje 1976 -  80 
je bilo tudi predvideno ponovno 
oživljanje ovčereje v hribovitem in 
gorskem svetu, kjer so pogoji za 
govedorejo neugodni. Zastavljena 
akcija že kaže vidne uspehe, saj se je 
za kooperacijsko rejo ovac že odlo
čilo 20 kmetij. Stalež ovac se je v 
dveh letih že povečal od 700 na cca 
900, dó leta 1980 pa naj bi dosegel 
število 1.500.

Od načrtovanih 400 novih ležišč 
v kmečkem turizmu je bilo doslej 
zgrajenih 150.

Investicije v kooperacijsko kme
tijstvo se izvajajo v skladu s planom, 
t.j. v letni predračunski vrednosti 
okrog 25 milijonov din. V strukturi 
kreditov predstavljajo gradbeni ob
jekti cca 50 %, mehanizacija cca 30 
%, 20 % pa ostali nameni (kmečki 
turizem, urejanje planinskih pašni
kov, nakup zemlje ipd.). Od 750 
perspektivnih (zaščitenih) kmetij je 
bilo do konca 1978 leta preusmerje
nih v tržno -  blagovno gospodarje
nje 480, plan do leta 1980 pa je 
predvideval 500. Popolnejšo social
no varnost si je na osnovi dosežene 
kmetijske in gozdarske blagovne 
proizvodnje zagotovilo 321 koope
rantov, ki so invalidsko-pokojnin- 
sko zavarovani. Od teh že 65 preje
ma pokojnino, ostali pa so še aktivni 
zavarovanci.

Od drugih pomembnejših plan
skih ciljev velja omeniti, da se pre
počasi izvajajo načrtovane prostor
sko ureditvene operacije in agrome
lioracije. Vzroki za to so finančne in 
kadrovske narave. Kmetijsko zemlji
ška skupnost občine Mozirje nam
reč nima ob sedanjem sistemu finan
ciranja nobenih sredstev za takšne 
posege niti profesionalne strokovne 
službe.

Kljub temu z zadovoljstvom ugo
tavljamo, da se interes zemljiških 
posestnikov za zaokroževanjem ob
delovalnih kompleksov vedno bolj 
povečuje. Poslej je bilo izvedenih 
37 medsebojnih zamenjav kmetij
skih zemljišč (parcel), ki so zajele le 
18 ha, operativno delo z zamenjava
mi nearondiranih parcel je opravljala 
ZKZ. Procese arondacij še. vedno

močno ovira last niško-posestniška 
miselnost starejših gospodarjev, 

.medtem, ko mlajša generacija kme
tov kaže povsem drugačen odnos in 
celo želje po zaokroževanju kmetij
skih zemljišč, ki omogoča večjo 
Storilnost dela v kmetijstvu.

Primerov komasacije na območju 
občine še nismo uspeli izvesti. Na
črtovano pa je bilo 50 ha. Glavno 
oviro za prepočasno izvajanje hidro
melioracij predstavlja neurejena pri
merna odvodna mreža, razdroblje
nost in majhnost zamočvirjenih 
kompleksov, kar izredno povišuje 
stroške, pomanjkanje strokovnih 
kadrov, ki bi se s to problematiko 
ukvarjali in finančni problemi KZS. 
Ker pa so hidromelioracije v mnogih 
primerih predpogoj za izvajanje 
agrarnih operacij, je problem uresni
čevanja planiranih ukrepov kom
pleksen in v danih pogojih težko 
razrešljiv:

Skupni pašniki in njihovo ureja
nje so pomembna planska naloga 
tega in tudi naslednjega planskega 
objekta, tako iz gospodarskih kot 
strateško -  obrambnih vidikov.

Ustanovljeno je bilo že 16 pašnih 
skupnosti s skupno 150 člani, ki 
gospodarijo s cca 80 % pašnih po
vršin, predvidenih za načrtno inten
ziviranje v naslednjih letih (cca 800 
ha).

B) Kmetijstvo družbenega sektor
ja v občini zajema le 150 ha; od tega 
je: 56 ha hmeljišč, 10 ha ribeza, 30 
ha travnikov, 54 ha pa je bilo 
oddanih v kmetijski zemljiški sklad, 
oz. dodeljeno zasebnim koristnikom 
v zakup.

S srednjeročnim planom ni bila 
redvidena širitev nasadov hmelja, 
er ni na razpolago primernih zem

ljišč, pač pa le pospešena obnova 
starih hmeljišč, ki se tudi izvaja (cca 
5 ha letno). Z obnovo, uvajanjem 
novih sort in doslednejšim izpopol
njevanjem tehnologije se bodo po
stopoma povečali tudi hektarski pri
delki v skladu s planiranimi (od 12

na 16 q/ha). Tudi večanje ribezovih 
nasadov ni bilo predvideno iz istih 
razlogov, ker ni ustreznih’ zemljišč. 
Travniške površine služijo kot 
krmna osnova živinoreji (40 krav). 
Proizvodnja mleka v tem miniatur
nem družbenem obratu dosega cca 
4.500 1 po kravi, planski cilj pa je 
5.000 1.

Navedeni podatki kažejo, da 
družbeni sektor kmetijstva v občini 
Mozirje nima razvojne perspektive 
in širšega družbenega pomena, razen 
hmeljarstva, ki mu bomo v bodoče 
morali posvečati še večjo pozornost 
kot doslej. Razvojna usmeritev 
gornjesavmjskega kmetijstva bo to
rej še vnaprej temeljila na čim bolj
šem izkoriščanju potencialnih 
zmogljivosti kmetijskega prostora 
preko vseh oblik združevanja dela in 
sredstev kmetov z območno kmetij
sko organizacijo.

Osnovna proizvodnja bo govedo
reja s posebnim poudarkom na pri
reji mleka, ki naj bi se do leta 1985 
povečala od sedanjih 7,7 na cca 11 
milijonov litrov. Glede na to, da je 
ZKZ članica SOZD KIT Ljubljana, v 
okviru katere uspešno uresničuje 
svoje razvojne in poslovne interese, 
bo tudi v prihodnje vso tržno proiz
vodnjo mleka dobavljala Ljubljan
skim mlekarnam. Obstaja tudi real
na možnost za izgradnjo predeloval
nega obrata za mleko v specialne 
maloserijske vrste sirov -  na ob
močju naše občine.

Prirejo klavne živine načrtujemo 
cca 500 -  600 ton letno. Zaradi 
predvidene specializacije dela med 
slovenskimi klavnicami in zaradi 
boljšega poslovnega sodelovanja gor- 
njesavinjskega kmetijstva s celjsko 
regijo, predvidevamo, da bi pretežni 
del klavne živine ( 80 -  90 %) 
perspektivno usmerjali v Mesnine 
Celje. Od Mesnin pričakujemo tudi 
preskrbo z mesom in mesnimi izdel
ki ter plasma konzumnih jajc preko 
njihovih prodajaln.

Ta preusmeritev od dosedanjega 
partnerja (Meso Zasavje) na Mesnine 
Celje bi lahko bila izvedena naj
kasneje v začetku prihodnjega leta.

Nemogoči so delovni pogoji v mehanični delavnici ZKZ na Rečici. 
Zadruga je svojem načrtu predvidevala izgradnjo tega obrata, saj bi 
s tem pokrila potrebe svojih članov, ki iščejo popravila kmetijskih 
strojev. V ta namen je zagotovila tudi sredstva, vendar se je zapletlo 
okoli lokacije in mnenja, daje treba združiti tovrstno dejavnost GG 
in ZKZ v sposobnejšo delovno enoto. Na sliki mehanična delavnica 
ZKZ v gospodarskem poslopju na Rečici.
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matični knjižnici Mozirje

Poštne delavke v Mozirju pri urejanju zelenice. Žal imajo malo 
posnemalcev. . .

0 varnosti prometa
V letu 1978 se je na območ

ju naše občine dogodilo 98 
prometnih nesreč ali dve nesre
či več kot v preteklem letu.
Smrtno se je ponesrečilo 10 
oseb, od tega trije pešci, trije 
vozniki osebnih avtomobilov, 
en voznik mot. kolesa, ena ko
lesarka, en traktorist in en so
potnik v osebnem avtomobilu.
Ostale posledice pa so bile: 27 
hudo in 36 lažje telesno poško
dovanih. Materialna škoda na 
vozilih in objektih pa je bila 
ocenjena na 238.575,00.- din.
V preteklem letu pa so na 
cestah izgubile življenje tri ose
be, 22 jih je bilo hudo in 37 
lažje telesno poškodovanih.

Večina najtežjih prometnih 
nesreč se je dogodilo na re
gionalni cesti Šentrupert -  Lo
garska dolina — kar sedem s 
smrtnim izidom. Vseh promet
nih nesreč, ki smo jih obravna
vali na tej cesti, pa je bilo kar 
5 2 in jih na ostale cestne površi
ne odpade le 46. V naseljih se je 
dogodilo 35 in na ostalih od
prtih cestah 53 prometnih ne
sreč. Vzroki za najhujše pro
metne nesreče so predvsem ne
primerna hitrost, neizkušenost 
in vinjenost. Pri ostalih nesre
čah pa se pojavljajo pogostejši 
vzroki kot n.pr. izsiljevanje 
prednosti, nepravilno prehiteva
nje, nepravilnosti pri zavijanju v 
levo, prekratka varnostna raz
dalja in drugo. Več kot 75 % 
prometnih nesreč so povzročili 
domačini, katerim so prometne 
razmere in stanje cest pri nas 
dobro poznane. Napačno ravna
nje v prometu ni v nepoznava
nju prometnih predpisov ali v 
slabi vzgoji udeležencev v pro
metu, temveč v nedisciplini, ne
strpnosti in podcenjevanju dru
gih udeležencev v prometu.

S področja prometne varno
sti so za razne kršitve podali 
631 predlogov za uvedbo po
stopka o prekršku zoper 640

kršiteljev, ki so storili 676 pre
krškov. V smislu člena 203 
TZVCP je bilo odvzetih 62 voz
niških dovoljenj.

MOZIRSKA 
LABODA ZDRAVA

Vse preteklo leto sta obisko
valce Savinjskega gaja razvese
ljevala s svojo prisotnostjo dva 
lepa laboda. No, ko je nastopilo 
mrzlo vreme so se ljudje spraše
vali, kako bosta ti dve živali 
preživeli zimo. Sedaj lahko po
vemo vsem ljubiteljem labodov, 
da je vse v redu. Zimo sta dobro 
preživela v dobrem skrbništvu 
vrtnarja Jožeta Skornška v Mo
zirju. Takoj, ko so ju spustili v 
ribnik ob Savinji, sta se počuti
la kot prerojena in jela kazati 
znamenja pomladnega razpolo
ženja. Preostane le še skrb, da 
bo bodoča družinica dobila 
ustrezno domovanje, ki jih bo 
zaščitila pred živalskimi vsiljiv
ci. Upamo, da je novica, ki smo 
jo prejeli, resnična. Baje se v 
Gornjem gradu pri Smreki že 
dela nov dom naših labodov.

LUČE MED PRVIMI 
V SLOVENIJI

Turistična zveza Slovenije 
spodbuja k turistični dejavnosti 
kraje v Sloveniji tudi na ta 
način, da prireja vsako leto 
razna tekmovanja. Tako je bilo 
v preteklem letu organizirano 
tekmovanje „Izbirajmo najbolj 
prizadeven turistični kraj v Slo- 
veniji“ . V to tekmovanje je bio 
vključenih kar 100 krajev! Lu
če je bilo na drugem mestu! To 
je dogodek, ki ga ne gre prezre
ti. Pred njimi se je uvrstil le 
Bohinj. Turističnim delavcem 
Luče naše iskrene čestitke in še 
mnogo uspehov v dobro kraja 
in turizma v dolini!

LEPOSLOVJE ZA ODRASLE: 
Fischer: Hiša dragocncev 1,2; Chri
stie: Nič ni tako skrito, Herkulovi 
podvigi, Mačka med golobičkami, 
Odhod ob 16,50, Zakaj ne Evans, 
Zadnja slika; Ray: Operacija Out 
1,2; Heinlein: Tujec v tuji deželi 
1,2; Joffo: Vrečka s frnikolami; 
Deeping: Sorrel in njegov sin; Vaste: 
Vražje dekle; Oyono: Življenje ne
kega služabnika; Dostojevski: 
Gospodarica; Wiseman: Dan pred 
sončnim vzhodom; Javoršek: Kako 
je mogoče; Javoršek: Nevarna raz
merja.

POLJUDNOZNANSTVENA LI
TERATURA ZA ODRASLE: Kar
delj: Izbrani teksti 1,2,3; Kutoš: 
ZKJ : ustanovitev in razvoj; Broz: 
Izbrana de|a l,2; Deakin: Mussolini
jevih šeststo dni; NOB na Sloven
skem; Nedog: Ljudskofrontno giba
nje; Zakladi Slovenije; Lipovšek: 
Steze, smučišča in skale; Brehiri: 
Velika knjiga o živalih; Kromar: 
Strupene rastline; Šiško: Sadjarstvo; 
Schiller: Kuharica; Zdravnik v hiši; 
Foto priručnik -  srbohr. Ilustrirana 
rock enciklopedija -  srbóhr. «

NOVE KNJIGE ZA MLADINO: 
Babica pripoveduje; Korejske ljud
ske pripovedi; V sanjskem času -  
avstralske pravljice; Jurca: Moj oče 
partizan; Stanev: Sofijska zgodba; 
Kapor: Zapiski neke Ane; Fernan
des: Skrivnosti človeškega telesa; 
Fernandes Potovanje v neznani svet 
žuželk; Fernandes: Nevarnosti okoli 
nas; Punčke iz cunj; Smučanje

TEKOČE REVIJE 1979 Avto; 
Jana; Moj mali svet; Naš dom; Naša 
obramba; Naša žena; Naši razgledi; 
Obzornik; Tribuna; Uradni list 
SFRJ; Uradni list SRS; Ciciban; 
Kurirček; Mladina; Pionir; Pionirski 
list; Tim.

Delovni čas za mozirsko 
knjižnico ter njena izposojevališča: 
Knjižnica Mozirje: 
ponedeljek: 10-14 
torek: 9.30-18 
sreda: 10-14 
petek: 10-14 
Izp. Gornji grad: 
nedelja: 9 -10 , sreda: 18-19

Izp. Nova St Uta: 
nedelja: 9—11 
Izp. Ljubno: 
četrtek: 16.30-18.30 
Izp. Rečica: 
nedelja: 7 -9

ZASEDAL 
IZDAJATELJSKI 

SVET SN
Naše občinsko glasilo je v 

preteklem letu v glavnem 
zadostilo svojemu namenu, 
so ugotovili člani sveta. Pro
učili so gmotno stanje v letu 
1978 in sklepali a zagotovit
vi sredstev za leto 1979. Pri 
tem so upoštevali izredno 
podražitev tiskarskih uslug, 
ki je pestila list že v pretek
lem letu. Izhajanje so doslej 
omogočali kolektivi in ob
činska sredstva. V bodoče 
bodo svoj delež primaknili 
še ostali, kot obrtniki in 
negospodarske delovne orga
nizacije. Tako je bilo dogo
vorjeno, da bi za kmete 
koperante OGK in zadružni
ke, plačala OGK, oziroma 
ZKZ. Ob tem je bilo sklenje
no, da se obseg lista ne 
zmanjša ter, da se ponudi 
delovnim organizacijam, ki 
bi želele še objavljati o svoji 
dejavnosti in na ta način 
informirati svoj krog zainte
resiranih, več prostora, v ob
činskem glasilu. To bi v pre
hodnem obdobju morda v 
delu nadomestilo lastno 
sredstvo informiranja.

Radioamaterji so zborovali
Tehnično kulturo mladim, 

tako pravimo ob vsaki priliki. 
Pridno pa se tega načela držijo 
v Mozirju, kjer deluje radioklub 
že vrsto let. Seveda mora biti 
povsod gonilna sila. Tako je v 
Mozirju znano, da bi ta zvrst 
tehnične dejavnosti ne bila tako 
uspešna, če ne bi skrbel za to 
Ludvik Es. Vrsto let je že pred
sednik in če bi smeli biti bolj 
jasni — oče kluba! Pred nedav
nim so imeli svoj občni zbor. V 
svojih vrstah združujejo 34 sta
rejših članov in 35 mladih tako, 
da je njih število 69. Povedali 
so, da se vsako leto vključuje v 
klub vrsta novih članov, saj 
nekateri odhajajo, predvsem za
radi študija. Tako se sestav ved
no znova pomlajuje. Mnogo sta
rejših članov se je vključilo z

namenom, da si pridobijo kvali
fikacijo za materskega operater
ja. Čeprav ima klub sedež v 
Mozirju, je treba povedati, da 
pa so člani iz vseh krajevnih 
skupnosti doline. Poročilo, ki 
so ga podali na zboru, je vklju
čevalo podatke o izobraževalni 
dejavnosti, tehnični opremlje
nosti, o gmotnih vprašanjih, o 
konstruktorstvu, o tekmova
njih, ki so posebna zanimivost. 
Klub sodeluje z organi za ljud
sko obrambo in ima prav vtem 
pogledu poseben pomen. Pove
zovanje s šolami jim zagotovi 
priliv novega članstva. Izrekli so 
pohvalo blagajničarki Anici 
Skronšek.

Klub obstoja 10 let. Želimo, 
da bi uspevali še v naprej !



Iz narodno 
osvobodilne borbe

(Nadaljevanje iz prejšnje št.)
Na

Črnivcu so ostali do 10. ure 
zvečer, ko so se vrnili na izhodi
ščne položaje kjer so spali.

16. 12. 1944 so že zgodaj 
zjutraj odšli skupaj s 15 možmi 
policije skozi Podkrajnik na Ki
sovec pod Malo planino, kamor 
so prispeli okrog 9 ure. Popol
dan je odšla patrulja 9 ljudi na 
Malo planino. Na Kisovcu so v 
nekem hlevu, ki so ga zažgali 
Nemci in je le delno pogorel, 
našli 4 glave pobite živine. To 
meso so porabili domobranci in 
policija. Zaradi slabega vremena 
— pihala je močna buija, se je 
tudi patrola z Male planine 
kmalu vrnila. To noč so pre
bedeli na hlevu na Kisovcu, ker 
jim dim od ognjev, ki so jih 
kurili okoli hleva, ni pustil spa
ti. To pa je že tudi vplivalo, da 
je morala precej padla, ker niso 
bili vajeni spati na mrazu.

17. 12. 1944 je dopoldan šel
I. vod z nekaj policije iz Kisov
ca na Malo planino in ugotovili, 
da so bili prejšnji dan tam parti
zani. Preiskali so vse koče, a ni
so našli nič. Na Kisovec so se 
vrnili že ob pol 12. uri. Ob pol 
13 uri je šlo 15 mož na patrolo 
k Sv. Primožu, kjer so ostali pri
bližno 3 ure in si privoščili 
toplo malico. Tu so se srečali 
tudi s policijo iz Stranj in malo 
je manjkalo, da policija ni uda
rila po njih, ker so mislili, da so 
partizani. To noč so zopet pre
nočevali na Kisovcu v hlevu. 
Naslednji dan je že pred 8 uro 
zjutraj odšel 2. vod v dolino po 
hrano. Približno ob pol devetih 
se je hlevu, kjer so domobranci 
in policisti spali, približal do 
vrat partizan in celo govoril z 
domobrancem, kije mislil, daje 
policist. Ko je partizan ugoto
vil, da je pred njim domobra-

„Savinjske novice" izhajajo me
sečno -  Izdajajo SO in delovne 
organizacije občine Mozirje -  
Urejuje uredniški odbor -  Glav
ni in odgovorni urednik Aleksan
der Videčnik -  Uredništvo in 
uprava: Mozirje 175, telefon 
0 6 3 -8 3 0 -0 1 7  -  Žiro račun pri 
SDK ekspozitura Mozirje st. 
5 0 7 6 -6 3 7 -5 6  -  Savinjske novi
ce, glasilo SO Mozirje -  Rokopi
se, objave in oglase za vsako šte
vilko sprejemamo do dvajsetega 
v mesecu -  Grafična priprava 
ČZP „Dolenjski list" Novo 
mesto -  Tisk: tiskarna ljudske 
pravice Ljubljana -  Po mnenju 
IS SRS, Sekretariata za informa- 
d ie  (št. 421. 1 /72  z dne 9. maja 
1973) je Časopis oproščen davka

nec, je zbežal. Tedaj ga je eden 
iz med domobrancev z pred 
njim domobranec, je zbežal.
Tedaj ga je eden izmed domo
brancev z brzostrelko podrl. Po 
dokumentih, ki jih je imel padli 
partizan, je bilo ugotovljeno, da 
je bil Milovnik Sebastijan, roj.
29. I. 1928, stanujoč v Mojstra
ni štev. 7, po poklicu tovarniški 
delavec pri KID na Jesenicah.
Bil je vodja kurirjev pri Zapad
no Koroškem odredu. Dovršil je 
že drugi telegrafski tečaj pod
oficirske šole 4. operativne co
ne NOV in POS. Po uspehu je 
bil peti, ki je od štirinajstih iz
delal s prav dobrim uspehom.

Pri njem so dobili: italijan
sko puško, polno kurirsko tor
bico, dve bombi in nekaj muni- 
čije

(Se nadaljuje)
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SAVINJSK I GAJ 
BO SPET ZANIM IV

Po lanski otvoritvi prve jugo
slovanske razstave cvetja na pla
nem, je bilo potrebno zadolžiti 
nekoga za koordinacijo vseh 
opravil v tako zahtevnem objek
tu. Krajevna skupnost je tedaj 
imenovala poseben odbor, ki 
naj bi skrbel za urejanje in 
vzdrževanje gaja. Tega je vodil 
ing. Karel Kopušar. Pred krat
kim so se zbrali, da bi v naprej 
poskrbeli za to, da se bo park 
razvijal. Na željo prejšnjega 
predsednika so izvolili novega. 
Odbor vodi sedaj Janez Žagar iz 
Mozirja. Razdelili so posamezne 
zadolžitve in sklenili povabiti v 
najkrajšem času predstavnike 
slovenskih vrtnarjev, da bi zo
pet s skupnimi močmi nadalje
vali začeto delo. Zavedati se 
moramo, da brez takšnega 
dobrega sodelovanja ne more 
biti uspeha. Prepričani pa smo 
lahko, da bodo vrtnarji tudi v 
naprej radi prihajali v Mozirje in 
sploh v dolino, saj so tu našli 
mnoge prijatelje in občudovalce 
lepega okolja. Nedvomno bo 
tudi v bodoče potrebna pomoč 
krajanov pri urejanju obsežnih 
površin. Odbor je prepričan, da 
se bodo tudi ti odzvali prošnji k 
sodelovanju. K tesnejšemu po
vezovanju pa bo treba povabiti 
vsa društva doline in Mozirja, 
saj gre končno za Savinjski gaj, 
ki presega zmogljivosti samega 
Mozirja. Pomeni pa za vse pre
bivalce doline najlepši dokaz, 
kaj se da z združenimi močmi 
doseči. Tako pa naj bo tudi v 
naprej !

Levstikova rojstna hiša v Šmihelu

Slovenski književnik 
iz Šmihela

Šmihel nad Mozirjem je pri
jetna hribovska krajina. Njene 
lepote so znane že dolgo let. 
Ljudje v tem zaselku pa se 
odlikujejo po zvestobi in pri
padnosti k svojem kraju. Šola je 
bila ustanovljena že 1892 leta, 
vendar je takratni oddelek do
moval v hiši, ki stoji sedaj na
sproti šole, v kateri je še sedaj 
pouk. V tej mali hišici se je leta 
1886 rodil takratnemu učitelju 
Levstiku sin Vladimir. Sedanja 
gospodinja pripoveduje, da je 
bila v hiši še, ko je prišla tja, 
črna kuhinja. Ko je v njej bila 
še šola, je tam stanoval tudi 
učitelj. Vladimir Levstik je 
kmalu postal viden slovenski 
književnik, novinar in prevaja
lec iz ruskega ter francoskega 
jezika. V dobi Modeme je pisal 
izrazito narodnostno. Dopisoval 
je v vidne časnike takratne do
be. Poznali pa so ga tudi kot 
družbenega satirika in kritika. 
Njegova najvažnejša dela so: 
Obsojenci, Zapiski Tine Gra- 
montove, Gadje gnezdo, Višnje
va repatica, Pravica kladiva, De

ček brez imena. Veliko je nje
govih prevodov najvidnejših ru
skih književnikov, kot Gogolja, 
Tolstoja, Dostojevskega, Gorke
ga in še drugih. Njegovi preva
jalski spretnosti se imamo 
zahvaliti za slovenske izdaje ne
katerih del francoskih pisateljev 
kot Flobert, Balzac, Coster, Zo
la, Maupassant. Iz angleščine pa 
je prevedel posamična dela 
Scotta, Londona in Mauthea. 
Njegovo plodno življenje je pre
kinila smrt 1957 v Celju.
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SO LC A V A  DOBI 
N O V  OBJEKT

Dokončno je jasno, da bodo 
v Solčavi gradili večnamenski 
objekt. Graditi ga bodo pričeli 
že letos. Združeno delo v obči
ni bo združevalo sredstva v viši
ni 3 milijone din, kar bo zelo 
olajšalo financiranje gradnje. 
Nosilec investicije je Zgornje- 
savinjska zadruga, ki bo manj
kajoča sredstva oskrbela s kre
diti.

■%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%%■

Urednikova beseda
Precej je bilo tudi za 

tokratno številko prispevkov 
naših občanov. Večji del 
smo jih objavili Žal pa ni 
bilo mogoče takoj objaviti 
prispevka piscev Weissa in 
Moličnika o njunih opaža
njih na Rečici. Ne gre za 
nekritičnost, ki bi jo  s tem 
sklepom izdajateljskega sve
ta našega lista izkazovali

Ne, celo želimo biti kritični 
in to je bilo tudi že večkrat 
opazno. Vendar, v tem pri
meru gre bolj za opisovanje 
dogodka, ki ga zaradi po
membnosti navedb moramo 
preveriti in povprašati za

stališča prizadete Zato naj j
5bo zaenkrat tako. Ko bodo 

te stvari urejene, pa bomo jj 
objavili prispevek s stališči f  
vred Menim, da se bosta s 
takšnim načinom strinjala 
tudi pisca!

V prejšnji številki nam jo 
je zagodel tiskarski škrat. 
Pod skupinsko sliko na stra
ni 11 je zapisano, da prikfc 
zuje slovenske vrtnarje ..
Pa ni tako. Pravilno mora 
podpis glasiti: „Udeleženci 
zadružnega seminarja o 
kmečkem turizmu v Gor
njem gradu (pri Kneblu). 
„Prosimo, da pomoto blago
hotno oprostite
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